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ACTA DE LA SESSIÓ Nº 3/2016, DE CARÀCTER ORDINARI DE L’ AJUNTAMENT PLE 

CELEBRADA EL TRENTA-U DE MARÇ DE DOS MIL SETZE. 
 
Al municipi de Canals, en el Saló de Sessions de la casa consistorial, Pl. de la Vila núm 9, el 

trenta-u de març de dos mil setze, essent les vint-i-una hores y set minuts (21:07 hores). 
 

Presideix el Sr. Alcalde, D. Joan Carles Pérez Pastor, assistint els regidors/as D. Antonio 
Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. Ricardo Requena 
Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); 
D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González (del Grup Municipal Socialista); D. 
José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. 
Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i Dª Carla Aparici Perez (del 
Grup Municipal Reiniciem Canals). 

 
No assisteix el regidor D. Francisco López Trigueros (del Grup Municipal Popular), disculpant 

l'Alcalde la no assistència.  
 
La Sra. Dª Claudia Suárez González (del Grup Municipal Socialista) s'absenta de la sessió 

durant el tractament del punt 8 de l'orde del dia, sent les 23:11 hores, reincorporant-se a la mateixa 
durant tractament del esmentat punt 8 de l'orde del, sent les 23:14. hores. 

 
Assisteix com a Secretari D. José Mª Trull Ahuir, Secretari de l’Ajuntament de Canals. Així 

mateix assisteix l’Interventor de l’Ajuntament de Canals D. Vicente Sancho-Miñana Sanchez. 
L’Interventor de l’Ajuntament abandona la sessió, no reincorporant-se a la mateixa, amb el 

permís de la presidència, després del tractament del assumpte del punt 7 de l'orde del dia, sent les 
22:24 hores. 

 
Per l'Alcaldia, després del tractament del assumpte del punt 7 de l'orde del dia de la sessió, 

sent les 22:24 hores del dia trenta-u de març de dos mil setze, s'acorda una interrupció per uns 
minuts per a descans dels assistents, continuant la sessió a les 22:34 hores del mateix dia. 

 
Havent-se comprovat la presència del President i del Secretari, així com l’existència del 

quorum exigit per l’artícle 90 del Reial Decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel que  s’aprova el 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals (d’ara en avant ROF) 
per a la vàlida constitució del Ple, el Sr. President declara oberta la sessió que es va desenvolupar 
d’acord amb el següent,  

 
ORDRE DEL DIA 

 
1.- DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS 

 

PART RESOLUTIVA 

 
 2 .APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTES CORRESPONENTS A LES 
SEGÜENTS SESSIONS DE L’AJUNTAMENT PLE: 
 

-Minuta 15 de 26 de novembre del  2015. 
-Minuta 16 de 27 de novembre del  2015. 
-Minuta 17 de 17 de desembre del  2015. 
-Minuta 18 de 22 de desembre del  2015. 
-Minuta 1 de 28 de gener del  2016. 
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-Minuta 2 de 18 de febrero del  2016. 
 

 3.-ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL 
D’ECONOMIA I ESPECIAL DE COMPTES. 
 
 3.1.- PROPOSTA DEL REGIDOR DELEGAT DE PATRIMONI EN RELACIÓ A ESCRIT 
PRESENTAT PER L’ASSOCIACIÓ DE FAMILIARS I MALALTS D’ALZEHIMER I ALTRES 
DEMENCIES DE CANALS DE DATA 9 DE FEBRER DE 2016. 
 
 3.2.- PROPOSTA DEL REGIDOR-DELEGAT D’ECONOMIA I HISSENDA DE DATA 25 DE 
FEBRER DE 2016 SOBRE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CREDITS 1/2016. 
 
 4.- ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 
COORDINACIÓ ADMINISTRATIVA, BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT. 
 
 4.1.- ELECCIÓ DEL CÀRREC DE JUTGE DE PAU SUPLENT. 
 
 5.- ASSUMPTES D' URGENCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF). 
 

PART DE CONTROL DELS ÒRGANS DE GOVERN 

 
 6.- DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL 
R.O.F. 

 
 7.- DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL 
PER DELEGACIÓ DEL PLE MITJANÇANT ACORD DE DATA 14-07-15, D’ACORD AL QUE 
DISPOSA L’ARTICLE 115 DEL R.O.F.  

 
 8.- PRECS I PREGUNTES. 
 

 
 
 

1. DACIÓ DE COMPTE DE DIFERENTS ASSUMPTES MUNICIPALS 
 
 1.1 Es dona compte de l'ofici (RE 1115, de 10 de març de 2016) del Jutjat penal 15 de 
València amb seu a Alzira, de data 3 de març de 2016, en el qual s'assenyala que en virtut de 
l'acordat en el procediment d'execució penal nº 000526/2013-F, dirigisc a Vd. la present a fi que 
procedisquen a l'urgent i complet enderrocament de l'obra declarada il·legal, en la parcel·la 73 del 
polígon 15 de Canals, procedisquen a l'urgent i complet enderrocament a costa del reu de l'obra 
declarada il·legal. 
 

La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.2. Es dóna compte de l'ofici del lletrat Sr. Sanz Juan (RE 1210, de 15 de març de 2016) al 
que s’acompanya Sentencia nº 72/16 del Jutjat del Contenciós administratiu núm. 2 de València 
recaiguda en el Procediment Abreviat 58/2015 com a conseqüència de la demanada interposada per 
el Sr. Garrido Requena contra l'Ajuntament de Canals. La Sentència estima el recurs i condemna a 
costes a la part actora. 
 

La Corporació Municipal queda assabentada. 
 

I



 
 
 

3 / 53 

 1.3 Es dóna compte de la Sentencia nº 39/16 del Jutjat de lo Social núm. 10 de València (RE 
785, de 18 febrer 2016) recaiguda en el Procediment Ordinari 1165/2015 com a conseqüència de 
recurs interposat per el Sr.  Enrique Pacheco Bru contra l'Ajuntament de Canals. La Sentencia declara 
la relació que uneix a l'actor amb l'Administració demandada com a laboral indefinida no fixa de 
plantilla, amb els drets inherents que aquest reconeixement comporta, amb una antiguitat des del 10 
de juliol de 2001 
 

La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 1.4. Es dóna compte del Decret 69/2016, de 19 de febrer de 2016, del Jutjat social de 
València nº 4 (RE 1178, de 14 de març de 2016), recaigut en Procediment Classificació Professional 
268/2015-T com a conseqüència de demanda del Sr. Ricardo Martinez Ferrer, en el qual s'aprova 
l'avinença aconseguida entre les parts en el dia de la data i arxiva les actuacions. Al mateix 
s'acompanya Acta de Conciliació de la mateixa data en el qual el demandant aclareix que la categoria 
és Ajudant de coordinador esportiu, l'Ajuntament reconeix aquesta categoria, amb antiguitat de 5 de 
febrer de 2001 i una retribució mensual bruta amb prorrata de pagues extres per tots els conceptes de 
2.216,03 euros. 
 

La Corporació Municipal queda assabentada. 
 
 
 2. APROVACIÓ, SI ESCAU, DELS ESBORRANYS D’ACTES CORRESPONENTS A LES 
SEGÜENTS SESSIONS DE L’AJUNTAMENT PLE: 

 
2.1. Minuta 15 de 26 de novembre del 2015. 
 
No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits  la  

Minuta 15/2015, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs/Sres. D. Joan 

Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 

Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González 
(del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea 
Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero 
Soriano i Dª Carla Aparici Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap.  

 
Considerant-se aprovada, per tant, d’acord amb el que disposa l’art. 91.1 del ROF y 121.2 de 

la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana 
 
2.2. Minuta 16 de 27 de novembre del 2015. 
 
No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits  la  

Minuta 16/2015, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs/Sres. D. Joan 

Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 

Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González 
(del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea 
Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero 
Soriano i Dª Carla Aparici Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap.  

 
Considerant-se aprovada, per tant, d’acord amb el que disposa l’art. 91.1 del ROF y 121.2 de 

la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana 
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2.3. Minuta 17 de 17 de desembre del 2015. 
 
No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits  la  

Minuta 17/2015, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs/Sres. D. Joan 

Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 
Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González 
(del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea 
Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero 
Soriano i Dª Carla Aparici Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap.  

 
Considerant-se aprovada, per tant, d’acord amb el que disposa l’art. 91.1 del ROF y 121.2 de 

la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana 
 

2.4. Minuta 18 de 22 de desembre del 2015. 
 
No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits  la  

Minuta 18/2015, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs/Sres. D. Joan 

Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 

Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González 
(del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea 
Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero 
Soriano i Dª Carla Aparici Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap.  

 
Considerant-se aprovada, per tant, d’acord amb el que disposa l’art. 91.1 del ROF y 121.2 de 

la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana 
 

2.5. Minuta 1 de 28 de gener del 2016. 
 
No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits  la  

Minuta 1/2016, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs/Sres. D. Joan 

Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 

Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González 
(del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea 
Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero 
Soriano i Dª Carla Aparici Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap.  

 
Considerant-se aprovada, per tant, d’acord amb el que disposa l’art. 91.1 del ROF y 121.2 de 

la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana 
 

2.6. Minuta 2 de 18 de febrero del  2016. 
 
No produint-se observacions, el Sr. President sotmet a votació sense més tràmits  la  

Minuta 1/2016, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs/Sres. D. Joan 

Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 
Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González 
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(del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea 
Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero 
Soriano i Dª Carla Aparici Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap.  

 
Considerant-se aprovada, per tant, d’acord amb el que disposa l’art. 91.1 del ROF y 121.2 de 

la Llei 8/2010, de 23 de juny, de la Generalitat, de Règim Local de la Comunitat Valenciana 
 
 
 3. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL 
D’ECONOMIA I ESPECIAL DE COMPTES. 
 
 3.1. PROPOSTA DEL REGIDOR DELEGAT DE PATRIMONI EN RELACIÓ A ESCRIT 
PRESENTAT PER L’ASSOCIACIÓ DE FAMILIARS I MALALTS D’ALZEHIMER I ALTRES 
DEMENCIES DE CANALS DE DATA 9 DE FEBRER DE 2016. 

 
 Es dóna compte de la Proposta del Regidor delegat de Patrimoni de 16 de febrer de 2016 
(original en castellà), que va ser dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de 
d’Economia i Especial de Comptes, en sessió celebrada el dia 3 de març de 2016, i que se sotmet a 
votació en el present punt. 

En el certificat del dictamen consta: 
“Es fà constar pel President de la Comissió que consten incorporats al expedient els 

documents següents: 
1.- Oferiment de vista i tràmit d’audiència realitzat mitjançant escrit de 16 de febrer de 2016 
(RS  1305, de 16-02-2016),  
2.- Compareixença del President de la Associació de data 16 de febrer de 2016 (RE 758 de 
16-02-2016) 
3.- Informe de Fiscalització de l’Interventor Municipal de data 18 de febrer de 2016.” 

 
. . . 

 
Obert un torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen: 
 

 El Sr Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista) assenyalant que donar la benvinguda a la 
nostra corporació a la nostra companya Carla, després de la seua absència. Explicar-vos que en data 
10 de febrer l’Associació de malalts d’Alzehimer i altres demencies, va demanar el desistiment de la 
cessió d'ús que per acord plenari d'aquest Ajuntament es va fer el 26 de novembre de 2015. 
L'Associació d'Alzheimer de Canals ha demanat la revocació d'aquell acord plenari, per desistiment. 
Comentar-vos que aquesta corporació municipal, aquesta nova corporación, es va vore amb el 
procediment ja iniciat per l'antiga, el va concloure i va fer possible l'acord plenari del mes de 
novembre, donant major participació, intentant solucionar tots els problemes que l'Associació 
d'Alzheimer ens va fer vore i per descomptat cumplint la legalitat al màxim extrem. Per desgràcia la 
decisió de l’Associació d’Alzheimer, que és seua, és deixar sense efecte aquell acord i s'ha procedit a 
la tramitació del procediment en el que es reverteix l'ús concedit a l'Ajuntament, simplement és açò.  
 
 El Sr. Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals) assenyalant que com ha dit 
Toni es tracta d'una proposta en la qual votarem la renúncia voluntària per part de l’Associació i per 
tant, estarem a favor, evidentment.  L’Associació renúncia perquè no pot fer front a una de les 
clàusules econòmiques del contracte de cessió. Evidentment, per a aquestes qüestions el que 
acabem fent és tornar darrere i no és porta avant la cessió. A nosaltres personalment ens disgusta. 
Ens disgusta que tornem a retardar la posada en funcionament del centre i que la nostra gent 
continue sense poder disposar d'aquest servei, quan a més tenim la infraestructura. Per açò, des de 
Reiniciem Canals, fem extensiva aquesta petició a tota la corporación: volem que aquest centre es 
pose al més prompte possible a la disposició de la ciutadanía i per açò volem que s'òbriga el procés, 
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com ha dit Toni, perque puga donar-se el servei al més prompte possible. Ens consta, a més, que 
l’Associació de familiars i malats d’Alzheimer continua disposada a treballar per a aconseguir la 
cessió i ens consta també que hi ha membres de l'equip de govern que també són partidaris de 
mantenir aquesta porta oberta. Aleshores el que demanem és que ens asseguem, que ens asseguem 
tant els membres de l'equip de govern com els partits que no estem en l'equip de govern, com 
qualsevol associació que aquest disposada a portar cap davant la cessió del centre, asseure'ns i 
mirar els temes, però sobretot arribar a un acord que permeta que Canals pose en funcionament 
aquest centre. Oblidem-nos una mica de partidisme, de personalismos, i centrem-nos en la gent, que 
estem parlant de la nostra gent gran, dels nostres malalts i crec que jo personalment, com tots i totes 
els que formem part de Reiniciem Canals, desitgem que al més prompte possible es pose aquest 
centre en funcionament. 
 
 El Sr Orea Pedraza  assenyalant que simplement el punt de l'ordre del dia era adonar del que 
es va aprovar en la comissió, que vosaltres ja ho sabeu.  Però t'assegure Vicent que nosaltres des del 
mateix moment en què vam tenir coneixement per part de l’Associació de malalts d'Alzheimer del seu 
desistiment, que és per causes sobrevingudes, es van intentar solucions per part de diversos 
membres de l'equip de govern per a solucionar aquells problemes. A més des que hem tingut 
coneixement del desistiment ja ens hem posat a treballar per a donar una solució urgent, participativa 
i per descomptat en total transparència per donar-li ús. Perquè l'equip de govern, com a la resta dels 
regidors d'aquest Ajuntament, supose que el que volen és donar una solució ràpida a l'ús d'un edifici, 
que està tancat des de fa molts anys i que pense que es pot utilitzar de forma i per a la fi per al qual 
es va construïr. 
 
 El Sr. Pérez García (del Grup Municipal Popular); manifestant que jo crec que avui estem 
davant d'un punt en el qual, sobretot el nostre grup, se sent molt involucrat a causa que és una 
iniciativa que durant els últims anys vam portar endavant aquest grup, l'equip de govern que hi havia 
en l'anterior legislatura, i al final, com ha dit Vicent, al final l'Associació ha sigut la que ha desistit 
d'aquesta cessió. Sabem que les principals causes d'aquest desistiment són dos clàusules que hi ha 
en el conveni o en la cessió, que era doncs la clàusula 7 que era l'assegurament del bé, de l'edifici. I 
la clàusula 8, que era una fiança que en el document es valorava o s'estimava en 100.000 euros. 
Entenem que l'associació està en el seu dret de fer els estudis de viabilitat corresponents i al final 
doncs ha decidit desistir d'aquesta cessió. Crec que aquesta cessió beneficiava al poble de Canals, 
per dos punts, és a dir, d'una banda donava cobertura al que tots volem que és que el centre de dia, 
aquest edifici s'òbriga i esté en funcionament i que els nostres veïns del poble puguen fer ús dels 
mateixos i donar-li solució a aquesta Associació d'una falta de lloc o donar-li una millor ubicació. A 
aquesta Associació que fa un treball que tots considerem que és invalorable i impagable per tot el que 
fan. Per tant jo crec que estem en un punt que no podem fer res, hem d'aprovar aquest desistiment 
però si que el que hem de fer, la qual cosa ha de fer l'equip de govern i amb açò també estarem 
segurament recolzant els grups de l'oposició, és seguir treballant en aquesta cessió o en aquest acord 
que en principi ja hi havia, per intentar donar solució i que al final aquesta Associació puga fer front a 
la cessió d'aquest edificio. Com be hem dit vindria bé perquè l'edifici estaria en ús i donaríem 
cobertura a l'Associació que ho necessita. Per tant, tenim llastima que no ha pogut ser la cessió 
definitiva, però esperem que aquest equip de govern seguisca treballant i que ho be aquesta 
associació o que bé d'alguna altra formula, l'Ajuntament aconseguisca o aconseguim que aquest 
edifici esté en funcionament i que els veïns del poble el puguen gaudir. 
 
 El Sr. Sanchez Aguado (del Grup Municipal Compromis) manifestant que reafirmar també 
que tant el Regidor de Patrimoni, com aquest Regidor de Benestar Social estem treballant des que 
prenerem possessió per donar-li una eixida, no tant a un edifici, que efectivament és en aquest 
moment l'edifici en més valor patrimonial que té el nostre municipi, però sobretot el que volem és, 
efectivament com deia Vicent, donar solució a una situació que afecta tant a les persones afectades 
per la malaltia, com als seus familiars. En açò estem treballant i us puc informar també que tant 
l'Alcalde com jo hem estat fent moltes gestions davant d'entitats bancàries, etcètera, etcètera, per 
donar-li una solución. Ens hem trobat, ja ho coneixiem i en altres plenaris s'havia comentat, que hi 
havia un problema que era el tema de la fiança, que en aquest moment s'ha fet insalvable per a 



 
 
 

7 / 53 

l'Associació. Ens hem trobat un expedient acabat amb esta clàusula i, per tant, el procediment 
administratiu en aquest punt passava pel desistiment i per iniciar un altre que és el que estem fent, 
per trobar la millor solució possible per a les persones que estan atenent i que en aquest moment 
considerem en condicions no tot el millor que podrien ser. Seguirem treballant, com ha dit Toni Orea 
perquè al més prompte i urgent es resolga aquesta situació. Evidentment la proposta l’hem de 
plantejar amb l'ajuda i el suport de l'associació de malats d’Alzheimer que són els que estan fent una 
labor encomiable, des de fa ja molts anys.  
 
 El Sr. Alcalde manifestant que crec que està tot dit, no cal afegir més. És evident que l'equip 
de govern és el que més interès te perquè se solucione el tema d'un edifici que, com diu Toni, és 
l'edifici de major valor patrimonial que tenim en aquests moments i per descomptat anem a treballar 
de manera urgent per a poder donar una solució a unes persones que crec que ho necesiten. 
 

. . . 
 

No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs/Sres. D. Joan Carles 

Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 

Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González 
(del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea 
Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero 
Soriano i Dª Carla Aparici Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap.  

 
. . . 

 
 Per tant, l’ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 

 
“ANTECEDENTES: 

 
  PRIMERO.-  Acuerdo del Pleno del Ayuntamiento de Canals, el  26 de noviembre de 2015  en 
el que se dispuso lo siguiente:  
 
“”PRIMERO.- Acordar la cesión de uso gratuita del Edificio sito en la Calle l’Harmonia, núm. 66 
(catastralmente 44)  a la “Associació de Familiars i Malalts d’Alzehimer i altres Demencies de Canals”,  
con CIF de número  G 98018641,  registrada en el Registro Autonómico de Asociaciones de la 
Generalitat Valenciana con el número CV-01-043298-V.   La cesión acordada se ajustará al siguiente 
clausulado: 
 
<< Cláusula I.- Objeto y finalidad de la Cesión de uso.    
 
El inmueble objeto de cesión es el siguiente: 
 

Ubicación: Calle l’Harmonia, núm  66 (44 según catastro) 

Superficie suelo: 2.859’63 m² 

Superficie construida: 2.406’32 m² 

Planta Sotano: 821’07 m² 

Planta Baja: 842’87 m² 

Planta Primera: 724’00 m² 

Planta cubierta: 18’38 m² 

Referencia catastral 9859209YJ0195N0001KT 

Datos registrales: Tomo 1205, Libro 178, Folio 14 y sucesivos, Finca 13.225 

Naturaleza del bien: Patrimonial 
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El inmueble que se cede ha de cumplir el destino que se concreta en el acuerdo de Pleno de 
25 de septiembre de 2014, atenerse a los usos urbanísticos previstos en el planeamiento vigente, 
debiendo estar la actividad pretendida por la Asociación amparada en los fines estatutarios de la 
misma, acomodándose al destino acordado por el Ayuntamiento y uso urbanístico vigente.  
 
 Junto al inmueble se cede el mobiliario que es contenido del edificio, con el detalle 
pormenorizado que consta en el expediente tramitado y que será incorporado al acta de cesión 
prevista en la Cláusula IV de este documento. 
 
 Cualquier alteración de la actividad que se desarrolle en el inmueble cedido que en principio 
lo es para el “desarrollo de programas de servicios sociales especializados”, deberá obtener la previa 
conformidad municipal que se supeditará al cumplimiento del destino acordado  (acuerdo de Pleno de 
25-09-2014), a su compatibilidad urbanística y a los fines Estatutarios de la Asociación. 
 
  La cesión de uso no obsta para que el cesionario deba obtener cuantas autorizaciones sean 
preceptivas para el ejercicio de la actividad pretendida, con carácter previo al ejercicio de la misma, 
en la forma legalmente prevenida. 
 
Cláusula II.-   Régimen Jurídico. 
 

La Cesión de uso objeto del presente clausulado es de carácter gratuito, y se celebra al 
amparo de las previsiones existentes en el articulo 187 de la Ley 8/2000, de 23 de junio, de Régimen 
Local de la Comunidad Valenciana, de lo previsto al respecto en el Real Decreto 1372/1986, de 13 de 
junio, mediante el que se aprobó el Reglamento de Bienes de las Entidades Locales, y demás 
disposiciones que resultan de aplicación. 
 
Cláusula III.- Duración de la Cesión de uso. 
 

La Cesión gratuita se realiza para una duración inicial de cinco (5) años, siendo prorrogable 
por periodos anuales de forma tácita, pudiendo alcanzar una duración global máxima (periodo inicial 
más prorroga) de treinta (30) años, comenzando a contar el plazo en el momento de formalización de 
la misma. 

   
Si una de las partes decide no prorrogar la Cesión bastará con que lo comunique a la otra con 

una antelación mínima de tres meses a la fecha de vencimiento del periodo inicial, o del de cada una 
de las prorrogas anuales, a cuyo cumplimiento quedaría sin efecto. 
 
Cláusula IV.-  Gastos de Conservación del bien objeto de la Cesión de uso. 
 

Mientras dure la Cesión de uso, las obligaciones de mantenimiento ordinario del bien serán 
de cuenta del cesionario, de forma que se garantice, en todo momento, que una reversión del bien al 
titular del mismo se realizará manteniendo las condiciones en que el bien se halla en el momento de 
inicio de la cesión.  
  

A tales efectos se levantará acta por Técnicos Municipales, que se firmará por representantes 
de las partes, descriptiva del estado del bien y sus pertenencias, todo ello valorado, en el momento 
de inicio de la Cesión de Uso, de la que se unirá un ejemplar al presente Clausulado. 
 

No obstante, el cedente podrá en cualquier momento supervisar el estado del inmueble objeto 
de la cesión y el cesionario se obliga a prestar la máxima colaboración, permitiendo la entrada en 
todo momento al personal municipal en orden a cualquier actuación encaminada al control y/o 
supervisión del bien cedido. 

 
 

Cláusula V.- Obras en el bien objeto de la Cesión de uso. 



 
 
 

9 / 53 

La cesionaria no podrá efectuar obras de ningún tipo sin contar con el expreso y escrito 
consentimiento del cedente.  Caso de consentirse la realización de obras, estas deberán ser 
autorizadas cumpliendo con los mismos requisitos y obteniendo las autorizaciones que le sean 
legalmente exigibles. 
 

De cualquier modo, las obras que se realicen, en todo caso, se entenderán realizadas en 
beneficio del bien, sin que proceda reembolso de ningún tipo a favor del cesionario que las realizara. 
 
Cláusula VI.- De los tributos y suministros. 
 

Los impuestos y tasas que se correspondan con el bien objeto de la Cesión, mientras esta 
dure, y sean legalmente exigibles y/o repercutibles, serán de cuenta del cesionario. 

 
Así mismo, serán de cuenta del cesionario, los suministros que provengan de empresas 

privadas, tales como electricidad, gas, teléfono,  etc..  
 

Cuando para obtener alguno de estos servicios fuese necesario realizar obras en el inmueble 
objeto de Cesión, deberá obtenerse la previa autorización expresa del Ayuntamiento.  
 
Cláusula VII.- El  aseguramiento del  bien objeto de la Cesión de uso. 
 

El cesionario, como tal, se obliga a tener contratado seguro del bien objeto de la Cesión de 
uso, durante todo la vigencia de la Cesión de uso, que deberá cubrir los riesgos inherentes al bien, 
por Daños materiales –incendio – y consorciables así como Responsabilidad Civil del cesionario, que 
deberá incluir la locativa.  
 
Cláusula VIII.- Fianza. 
 
 El cesionario deberá constituir una Fianza por importe de 100.000 euros, que podrá 
constituirse en metálico o mediante aval bancario,  respondiendo la misma de la totalidad de las 
obligaciones del cesionario contempladas en la presente cesión de uso, así como de los daños o 
perjuicios que pudieran derivarse para el cedente, incluyendo los dimanantes de la resolución de la 
misma, siendo devuelta una vez transcurrido un año desde que se resuelva la cesión de uso y haya 
revertido el bien, previos los informes oportunos en orden a garantizar los derechos del cedente.  
 
 La incautación total o parcial de la Fianza se realizará previa instrucción de expediente 
contradictorio en el que se dará trámite de alegaciones al cesionario. 
 
 La incautación total o parcial de la Fianza, en los supuestos en que no se hubiera resuelto la 
cesión de uso, conllevará la necesidad de que la misma se reponga de forma inmediata por el 
cesionario,  siendo el incumplimiento de esta obligación, igualmente causa de resolución de la cesión 
de uso. 
 
Cláusula IX.- Reversión del Bien. 
 

Además de los supuestos legalmente prevenidos (finalización del periodo de cesión; destino 
del bien a uso distinto para el que fue cedido o inexistencia de efectos beneficiosos sobre el 
vecindario), el incumplimiento de cualquiera de las cláusulas anteriores, debe ser contemplada como 
causa de reversión de la cesión de uso. 
 

Igualmente seria causa de finalización de la cesión de uso la acreditación de la desaparición 
de alguno de los requisitos subjetivos que la Ley impone al cesionario. 
 
             Por último, en caso de necesidad urgente, el cedente recuperará el bien cedido, a cuyos 
efectos será suficiente dirigir al cesionario comunicación escrita fehaciente, especificando la causa de 
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necesidad y el plazo en que debe ser reintegrado el bien a su propietario, que en ningún caso será 
inferior a un mes. 
 

En el caso de que el cesionario no atendiera al requerimiento de reversión que le sea dirigido 
por el cedente, una vez transcurrido el plazo otorgado para reintegrar el bien y hasta que se produzca 
la reversión de forma fehaciente se devengará para el cesionario un importe de cincuenta euros 
(//50//) diarios. 

 
La reversión se entenderá producida con la entrega al cedente del bien, para lo cual se 

formalizará acta de comprobación levantada por los Técnicos Municipales en acto al que se solicitará 
la asistencia del cesionario y entrega de las llaves del inmueble al cedente.  
 

Además de la indemnización señalada en el párrafo anterior, serán de cuenta y cargo del 
cesionario, los daños y perjuicios provenientes de la demora en atender el requerimiento; y todo ello, 
sin perjuicio del ejercicio por parte del propietario, de las acciones dirigidas a recuperar el bien, en la 
forma que legalmente fuera procedente.>> 
 
SEGUNDO.- Notificar el acuerdo tomado a la “Associació de Familiars i Malalts d’Alzehimer i altres 
Demencies de Canals”, significándole que en fechas próximas serán citados sus representantes 
legales al objeto de formalizar en documento administrativo la cesión. Todo ello sin perjuicio de que 
se proceda a su elevación a escritura pública, si ha lugar a ello, en los términos y las condiciones 
prevenidas legalmente.  Con carácter previo a formalizar la cesión y en todo caso, antes de 
transcurrido un mes desde que se notifique el acuerdo al cesionario, deberá acreditarse la vigencia 
del Seguro a que se refiere la cláusula VII y la Constitución de la Fianza a que se refiere la cláusula 
VIII , ambas del punto anterior de la parte dispositiva. 
 
TERCERO.-  Dar traslado de la Cesión a la Conselleria competente en materia de Administración 
Local, en cumplimiento de lo previsto el Articulo 186.1 de la Ley 8/2010, de 23 de junio, de Régimen 
Local de la Comunidad Valenciana.   
 
CUARTO.-  Facultar a la Alcaldía-Presidencia,  tan ampliamente como en derecho sea posible y 
necesario para otorgar la escritura de la cesión acordada, de todo lo cual se dará el oportuno traslado 
a los registros públicos procedentes. 
 
QUINTO.- Contra el presente acuerdo, que es definitivo en vía administrativa, los interesados podrán 
interponer, potestativamente: 

a) Recurso de reposición ante el órgano que la dictó, en el plazo de un mes, a contar desde el 
día siguiente al de la recepción de la presente notificación. 

Si transcurriese un mes desde el día siguiente a la interposición del recurso de reposición sin 
que haya recaído resolución expresa, se entenderá desestimado y se podrá interponer Recurso 
Contencioso-Administrativo ante los Juzgados de lo Contencioso-Administrativo competente 
territorialmente en el plazo de seis meses. 

b) Recurso Contencioso-Administrativo ante los Juzgados de lo Contencioso-Administrativo 
competente territorialmente dentro del plazo de dos meses a contar desde el día siguiente a la 
recepción de la presente notificación. 
 Todo ello sin perjuicio de que considere utilizar cualquier otro cauce de recurso que estime le 
asista en derecho.”” 
 

SEGUNDO.-  Providencia de la Alcaldía-Presidencia de fecha 14 de diciembre de 2015 
requiriendo a la “ASSOCIACIÓ DE FAMILIARS I MALALTS  D’ALZEHIMER I ALTRES DEMENCIES 
DE CANALS”   para que en el plazo de un mes se diera cumplimiento a las previsiones de las 
Clausulas VII y VIII del  Clausulado regulador de la Cesión de uso. 
 

TERCERO.-  Escrito de la “Associació de Familiars i Malalts d’Alzehimer i altres demencies 
de Canals” de fecha 10 de febrero de 2016 (RE de núm. 678, de 10-02-2016),  que acompaña 
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certificado del acuerdo de su Junta Directiva del 4 de febrero de 2016,  poniendo de manifiesto la 
imposibilidad de dar cumplimiento al requerimiento realizado por el Ayuntamiento y solicitando se 
declare sin efectos el acuerdo de Pleno del 26 de noviembre de 2015. 
 
 CUARTO.- Informe del Servicio tramitador de fecha 12 de febrero de 2016, que cuenta con el 
visto y conforme de la secretaria General. 
 

FUNDAMENTOS JURIDICOS: 
 

A.- En la Cláusula VII de las reguladoras de la Cesión se señalaba la obligación del 
cesionario de contratar Seguro del elemento objeto de la cesión, refiriéndose lo siguiente: 
 

<< Cláusula VII.- El  aseguramiento del  bien objeto de la Cesión de uso. 
El cesionario, como tal, se obliga a tener contratado seguro del bien objeto de la Cesión de 

uso, durante todo la vigencia de la Cesión de uso, que deberá cubrir los riesgos inherentes al bien, 
por Daños materiales –incendio – y consorciables así como Responsabilidad Civil del cesionario, que 
deberá incluir la locativa.>> 
 

B.- En la Cláusula VIII de las reguladoras de la Cesión se señalaba la obligación del 
cesionario de constituir Fianza, refiriéndose lo siguiente: 
 

<< Cláusula VIII.- Fianza. 
 El cesionario deberá constituir una Fianza por importe de 100.000 euros, que podrá 
constituirse en metálico o mediante aval bancario,  respondiendo la misma de la totalidad de las 
obligaciones del cesionario contempladas en la presente cesión de uso, así como de los daños o 
perjuicios que pudieran derivarse para el cedente, incluyendo los dimanantes de la resolución de la 
misma, siendo devuelta una vez transcurrido un año desde que se resuelva la cesión de uso y haya 
revertido el bien, previos los informes oportunos en orden a garantizar los derechos del cedente.  
 La incautación total o parcial de la Fianza se realizará previa instrucción de expediente 
contradictorio en el que se dará trámite de alegaciones al cesionario. 
 La incautación total o parcial de la Fianza, en los supuestos en que no se hubiera resuelto la 
cesión de uso, conllevará la necesidad de que la misma se reponga de forma inmediata por el 
cesionario,  siendo el incumplimiento de esta obligación, igualmente causa de resolución de la cesión 
de uso.>> 
 

C.- En los contratos patrimoniales, rige la previsión existente en el Artículo 110.1 de la ley  
33/2003, de 3 de noviembre, del Patrimonio de las Administraciones Públicas. 
 

<< Artículo 110. Régimen jurídico de los negocios patrimoniales. 
1.- Los contratos, convenios y demás negocios jurídicos sobre bienes y derechos patrimoniales se 
regirán, en cuanto a su preparación y adjudicación, por esta ley y sus disposiciones de desarrollo y, 
en lo no previsto en estas normas, por la legislación de contratos de las Administraciones públicas. 
Sus efectos y extinción se regirán por esta ley y las normas de derecho privado.>> 

 
En el supuesto que nos atañe, debe entenderse que nos encontramos en fase preparatoria, 

dado que la perfección del contrato no se da hasta que se formaliza el mismo, a tenor de lo 
establecido en el Articulo 27.1 del Real Decreto Legislativo 3/2011, de 14 de noviembre ni tampoco se 
podrá iniciar su ejecución a tenor de lo establecido en el Articulo 156.5 del mismo cuerpo legal. 
  

Respecto de la Ley de Contratos del Sector Público, y refiriéndonos al Texto Refundido 
aprobado mediante Real Decreto Legislativo 3/2011, de 4 de noviembre, se excluyen expresamente 
del ámbito de aplicación de la misma [Articulo 4.1 letras o) y p)], si bien no se limita a excluirlas del 
ámbito sino que en la Disposición Adicional 2ª de la citada norma se señalan determinados aspectos 
en el orden competencial en sus apartados 1º, 2º y 13º. 
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Citar en este punto el informe de la Junta Consultiva de Contratación de 29 de enero de 2009 
que indica respecto de la aplicación de la normativa de contratación en materia patrimonial lo 
siguiente:  <<es el que resulta de las normas establecidas en la LPAP y de las normas 
complementarias y, en especial, por el RBEL, así como, en su caso, por las normas promulgadas 
sobre tal materia por las Comunidades Autónomas respecto de las normas no básicas, siendo de 
aplicación las normas sobre preparación y adjudicación de contratos de la LCSP, cuando las normas 
patrimoniales así lo expresen>>. 
  
 De lo puesto de manifiesto cabe entender de aplicación la normativa Patrimonial,  y a la vista 
del procedimiento de adjudicación directa que se ha seguido, el procedimiento establecido en el 
Articulo 110 del Real Decreto 1372/1986, de 13 de junio, mediante el que se aprobó el Reglamento 
de Bienes de las Entidades Locales utilizado en todo momento en la tramitación del expediente 
administrativo conducente al acuerdo del Pleno de 26 de noviembre de 2015.  
 

D.-  Mediante el escrito de fecha 10 de febrero de 2016 del interesado (RE de número 678, de 
10 de febrero de 2016) se acompaña el acuerdo de la Junta Directiva de la Asociación de 4 de 
febrero de 2016. 

 
El Acuerdo de la junta Directiva citado señala la “imposibilidad de dar cumplimiento al 

requerimiento formulado y por tanto de formalizar la cesión acordada por el Pleno de 26 de noviembre 
de 2015”,  poniendo de manifiesto materialmente el incumplimiento del plazo fijado en las 
Condiciones de inicio, aprobadas por el Pleno de 26-11-2015  y  requeridas al interesado, así como la 
voluntad de la citada Asociación de dejar sin efecto el citado acuerdo. 

 
El acuerdo del Pleno establecía, en el apartado segundo de la parte dispositiva del mismo, 

como requisito  previo a la formalización y actuando, por tanto, como condicionante del mismo, lo 
siguiente: 
 
<< SEGUNDO.- Notificar el acuerdo tomado a la “Associació de Familiars i Malalts d’Alzehimer i altres 
Demencies de Canals”, significándole que en fechas próximas serán citados sus representantes 
legales al objeto de formalizar en documento administrativo la cesión. Todo ello sin perjuicio de que 
se proceda a su elevación a escritura pública, si ha lugar a ello, en los términos y las condiciones 
prevenidas legalmente.  Con carácter previo a formalizar la cesión y en todo caso, antes de 
transcurrido un mes desde que se notifique el acuerdo al cesionario, deberá acreditarse la 
vigencia del Seguro a que se refiere la cláusula VII y la Constitución de la Fianza a que se 
refiere la cláusula VIII , ambas del punto anterior de la parte dispositiva.>> 

 
En este supuesto, para la cesión de uso del citado inmueble, se ha seguido el procedimiento 

establecido en el Articulo 110 del Real Decreto 1372/1986, de 13 de junio, mediante el que se aprobó 
el Reglamento de Bienes de las Entidades Locales para, tras periodo de información pública, y en 
aplicación de la previsión existente en el Artículo 187 de la ley 8/2010, de 23 de Junio de Régimen 
Local de Comunidad Valenciana, proceder a acordar la cesión de uso de forma directa.  

 
A la vista del contenido documental del expediente,  y no habiéndose producido concurrencia 

alguna,  resultaría procedente formular propuesta de resolución al Pleno Municipal que aceptara lo 
solicitado por el único interesado en el procedimiento dejando sin efecto el acuerdo de 26 de 
noviembre de 2015. 
 
 E.- La competencia orgánica para tomar este acuerdo debe entenderse que corresponde al 
Pleno Municipal, mismo órgano que tomo el acuerdo de 26 de noviembre de 2015, que por los 
motivos aludidos quedaría sin efecto, requiriéndose idéntico quorum, esto es el voto favorable de la 
mayoría absoluta del número legal de miembros que componen la Corporación, atendiendo a la 
previsión existente en el artículo 47.2.ñ) de la ley 7/1985, de 2 de abril en su vigente redacción y al 
artículo 110 del Real Decreto 1372/1986, de 13 de junio mediante el que se aprobó el Reglamento de 
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Bienes de las Corporaciones Locales, tal y como se señala para la cesión pura,  y viene 
interpretándose de aplicación a la cesión de uso doctrinalmente. 
 
 En base a los Antecedentes y Fundamentos Jurídicos el Pleno Municipal ACUERDA: 
 
 PRIMERO.- Declarar sin efectos el acuerdo de Pleno de fecha 26 de noviembre de 2015, 
mediante el que se cedía el uso a la “Associació de Malalts i Familiars d’Alzehimer i altres Demencies 
de Canals” inmueble sito en Cl. L’Harmonia, núm. 66.  
 
 SEGUNDO.- Comunicar la presente resolución, que pone fin a la vía administrativa, a la 
“Associació de Malalts i Familiars d’Alzehimer i altres Demencies de Canals” señalándole que contra 
la misma podrá interponer potestativamente: 
 
  a) Recurso de reposición ante el órgano que la dictó, en el plazo de un mes, a contar desde el 
día siguiente al de la recepción de la presente notificación.  Si transcurriese un mes desde el día 
siguiente a la interposición del recurso de reposición sin que haya recaído resolución expresa, se 
entenderá desestimado y se podrá interponer Recurso Contencioso-Administrativo ante los Juzgados 
de lo Contencioso-Administrativo competente territorialmente en el plazo de seis meses. 

b) Recurso Contencioso-Administrativo ante los Juzgados de lo Contencioso-Administrativo 
competente territorialmente dentro del plazo de dos meses a contar desde el día siguiente a la 
recepción de la presente notificación. 
 
 TERCERO.- Dar traslado de lo acordado a la Conselleria competente en materia de 
Administración Local, en cumplimiento de lo previsto el Articulo 186.1 de la Ley 8/2010, de 23 de 
junio, de Régimen Local de la Comunidad Valenciana.” 
 
 3.2. PROPOSTA DEL REGIDOR-DELEGAT D’ECONOMIA I HISSENDA DE DATA 25 DE 
FEBRER DE 2016 SOBRE RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CREDITS 1/2016. 
 
 Es dóna compte de la Proposta del Regidor delegat de d’Economia i Hisenda de 25 de febrer de 
2016, que va ser dictaminada favorablement per la Comissió Municipal Informativa de d’Economia i 
Especial de Comptes, en sessió celebrada el dia 3 de març de 2016, i que se sotmet a votació en el 
present punt. 

 
. . . 

 
Obert un torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen: 
 

 El Sr Orea Pedraza  assenyalant que es tracta de 9 factures, que heu tingut l'oportunitat de 
vore en les comissions d'Hisenda, per un import total de 4099 euros. Però cal tenir en compte que hi 
ha una factura solament ja de 3048 de la Diputació de València. Com bé diu l'Alcalde són factures 
que, com tothom sap, es presentaren fora del termini que és el 31 de desembre i per tant hem de 
reconèixer el crèdit, perquè les factures són de data anterior. Ès una cosa bastant habitual i pense 
que no té cap peculiaritat. 
 

. . . 
 

No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes tràmits la 
proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs/Sres. D. Joan Carles 

Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 
Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González 
(del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea 
Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero 
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Soriano i Dª Carla Aparici Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap.  

. . . 
 
 Per tant, l’ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 

“RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL DE CRÈDITS, EXP. 1/2016. 
 

ANTECEDENTS 
 
I.- Vista la proposta de 25/02/2016, formulada pel Regidor delegat d’Economia i Hisenda, 

acompanyant-se (Annex I) relació detallada de factures. 
II.- Amb data 25 de febrer de 2016  va ser dictada providència d'alcaldia per la qual s'ordenava la 

incoació d'expedient de Reconeixement extrajudicial de crèdits. 
III.- En el Pressupost per a l'exercici 2016, existeix consignació pressupostària per a atendre 

aquestes obligacions, document comptable de retenció de crèdits 2016.2.0003614.000. 
IV.- Consta en l'expedient informe de 25 de març de 2016 de conformitat, emès per la 

Intervenció Municipal.  
FONAMENTS JURÍDICS 

 
A) De conformitat amb l'assenyalat en els articles 176 TRLHL i 26 RD 500/1990, “amb 

càrrec als crèdits de l'estat de despeses de cada pressupost només podran contraure's obligacions 
derivades d'adquisicions, obres, serveis i altres prestacions o despeses en general que es realitzen 
l'any natural del propi exercici pressupostari. No obstant el disposat en l'apartat anterior, s'aplicaran 
als crèdits del pressupost vigent, en el moment del seu reconeixement, les obligacions següents: 

Les que resulten de la liquidació d'endarreriments a favor del personal que perceba les 
seues retribucions amb càrrec als pressupostos generals de l'entitat local. 

Les derivades de compromisos de despeses degudament adquirides en exercicis anteriors, 
prèvia incorporació dels crèdits en el supòsit establit en l'art. 182.3 TRLHL. 

Les obligacions procedents d'exercicis anteriors al fet que es refereix l'article 60.2 del RD 
500/1990.” 

 
 B) Art. 60.2 del RD 500/1990 de 20 d'abril, en matèria de pressupostos i 22.2 de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local. 
 
 En virtut de quant antecedeix s'acorda: 
 
 PRIMER.- Aprovar l'exp. 1/2016 de reconeixement extrajudicial de crèdits per un import total 
de 4.099,71€ i les factures relacionades en l'Annex I, amb càrrec a les següents aplicacions del 
Pressupost per a l'exercici 2016: 

RESUM 

C.O. C.P. C.E. DESCRIPCIÓ PARTIDA IMPORT 

35 34220 22110 POLIESPORTIU. TRACTAMENT PISCINES. 86,52 € 

41 15100 22203 
URBANISME. APLICACIONS INFORMÀTIQUES I BASES 
DE DADES 

3.048,67 € 

10 92000 22603 ADM. GRAL. PUBLICACIÓ EN DIARIS OFICIALS. 401,72 € 

44 15320 21000 
VIES PÚBLIQUES. REPARACIÓ, MANTENIMENT I 
CONSERVACIÓ. 

50,58 € 

33 33410 22609 PROMOCIÓ CULTURAL. ACTIVITATS. 338,94 € 

10 92000 22501 
ADM. GRAL. TRIBUTS DE LES COMUNITATS 
AUTÒNOMES. 

173,28 € 

TOTAL EXP. 1/2016 RECONEIXEMENT EXTRAJUDICIAL 4.099,71 € 

 SEGON.- Comunique's a la Intervenció Local perquè en prengueu coneixement i efectes.” 
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 4. ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA MUNICIPAL DE 
COORDINACIÓ ADMINISTRATIVA, BENESTAR SOCIAL I GOVERN OBERT. 
 
 4.1. ELECCIÓ DEL CÀRREC DE JUTGE DE PAU SUPLENT. 
 
 Es dóna compte de l’informe (original en castellà) de 21 de maig de 2016 dels tramits del 
procediment, del que també es donà compte a la Comissió Informativa Municipal de Coordinació 
Administrativa, Benestar Social i Govern Obert en sessió celebrada el dia 21 de març de 2016: 
 

“1. Es va comunicar a l'Ajuntament pel Secretari de Govern del Tribunal Superior de Justícia 
de la Comunitat Valenciana (RE 6069, de 25 de novembre de 2015) escrit de la Presidenta d'aquesta 
institució a l'efecte de que pel Ple es procedira a l'elecció de Jutge de Paz substitut. 

2. Es va emetre informe per la Secretaria General en data 27 de gener de 2016.  
3. Per Providència de l'Alcaldia de data 27 de gener de 2016 es va disposar la formació 

d'expedient amb vista a aquesta elecció.  
3. El corresponent Anunci, establint termini per a la presentació de sol·licituds pels 

interessats, es va publicar en el BOP de València nº 29, de 12 de febrer de 2016, en la Web Oficial de 
l'Ajuntament i en el Tauló d'edictes municipal, remetent-se, així mateix al Jutjat de Pau a l'efecte de la 
seua difusió (RS 885, de 3 de febrer de 2016). 

4. Es va comunicar a l'Ajuntament pel Secretari de Govern del Tribunal Superior de Justícia 
de la Comunitat Valenciana (RE 6069, de 25 de novembre de 2015) acord de la Presidenta d'aquesta 
institució sobre prorroga de Jutge de Paz substitut. 

5. Dins del termini conferit no s'ha presentat sol·licituds, tal com es fa constar en diligència de 
la funcionària adscrita al servei de Registre d'entrades i eixides, de data 9 de març de 2016.  

6. Fora del termini conferit s'ha presentat sol·licitud per D. Alejandro César Moya Saiz (RE 
1128, de 10 de març de 2016). 

7. Conforme a l'article 7 del Reglament 3/1995, de 7 de juny, dels Jutges de pau, de 
conformitat amb el que es disposa en l'article 101.2 de la Llei Orgànica del Poder Judicial l'elecció de 
Jutge de Paz i del seu substitut s'efectuarà pel Ple de l'Ajuntament amb el vot favorable de la majoria 
absoluta dels seus membres, entre les persones que, reunint les condicions legals, així ho sol·liciten. 
Si no hi haguera sol·licitants, el Ple triarà lliurement amb subjecció als mateixos requisits de 
procediment.  

8. Per tant procedeix que el Ple trie lliurement, amb subjecció als mateixos requisits, i gens 
impedeix que el la elecció puga recaure en el sol·licitant extemporani.” 

 
Per l'Alcaldia, després de preguntar si es proposen altres candidats i no existint altres 

propostes, es proposa sotmetre a votació l'elecció del candidat D. Alejandro César Moya Saiz.  
 
Realitzada la votació a l'efecte d'elecció de Jutge de Paz substitut respecte del candidat D. 

Alejandro Cessar Moya Saiz, estant presents 16 dels 17 membres que integren la Corporació, llança 
el següent resultat: Vots a favor del candidat: 16, corresponents als Srs/Sres. D. Joan Carles Pérez 
Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. 
Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal 
Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González (del Grup Municipal 
Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad 
Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea Sisternes Martorell i D. 
Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i Dª Carla 
Aparici Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap.  

 
Per tant, Tenint en compte que el Sr. D. Alejandro César Moya Saiz ha obtingut 16 vots que 

suposen la majoria absoluta del número legal de membres, de conformitat amb l’article 101 de la Llei 
Orgànica 6/1985, d'1 de juliol, del Poder Judicial, que disposa que els jutges de pau i els seus 
substituts seran triats pel Ple d'Ajuntament, amb el vot favorable de la majoria absoluta dels seus 
membres, l'Ajuntament Ple, acorda: 
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ÚNIC. Proposar el nomenament, com a Jutge de Pau substitut de Canals, del Sr D. 
Alejandro César Moya Saiz, amb DNI núm. 33 452 725-F, remetent certificació del present acord al 
Jutge de Primera Instància i Instrucció competent a fi que ho remeta a la Sala de Govern del Tribunal 
Superior de Justícia de la Comunitat Valenciana perquè li conferisca el corresponent nomenament, tot 
això de conformitat amb el que disposen els arts. 101 de la EL 6/1985, d'1 de juliol, del Poder Judicial 
i 4 del RD 3/1995, de 7 de juny, pel que s'aprova el Reglament dels jutges de Pau.” 
 
 
 
 5. ASSUMPTES D' URGENCIA (ARTS. 83 I  91.4 DEL ROF). 
 

El Sr. Alcalde pregunta si algun Grup per raons d'urgència desitja sotmetre a la consideració 
del Ple algun assumpte no compres en l'orde del dia, plantejant-se els següents. 
 
 5.1. PROPOSTA DELS GRUPS MUNICIPALS POPULAR, GENT DE CANALS, COMPROMÍS, 
PSOE, ESQUERRA UNIDA DEL PAÍS VALENCIÀ, REINICIEM CANALS – PER EXIGIR UNA NOVA 
LLEI REGULADORA DEL DRET A LA VIVENDA QUE COBRISCA LES MESURES DE MÍNIMS PER A 
FER FRONT A L’EMERGENCIA HABITACIONAL. 

 
Es dóna compte de la Proposta d’acord dels portaveus de tots el grups politics municipals, de 31 

de març de 2015. 
 

. . . 
 

Obert un torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen: 
 
El Sr. Alcalde manifestant que fent una mica d'història va haver-hi una proposta per part del 

Grup de Reiniciem d'una moció referent al tema de desnonaments. Paral·lelament la plataforma 
també ha presentat una proposta de moció per a poder-se acollir l’Ajuntament. En aquell primer 
moment el Grup Reiniciem deixà damunt de la taula aquesta proposta. L'hem portat a Comissió 
Informativa, s'ha estudiat i diguam que hem arribat a aquesta proposta. 

 
. . . 

 
Seguidament, atenent al que preveu l'article 51 del TRRL i 83, 91.4 i 97.3 del ROF, el Sr. 

President sotmet a votació sense mes tràmits la declaració d'urgència, donant el següent resultat: 
Vots a favor: 16, corresponents als Srs/Sres. D. Joan Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez 
Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, 
D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. 
Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González (del Grup Municipal Socialista); D. José 
Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio 
Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull 
Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i Dª Carla Aparici Perez (del Grup 
Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap.  

 
 El Sr. Alcalde declara que l’Ajuntament Ple aprova la declaració d'urgència. 
 

. . . 
 

Obert un torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen: 
 

 El Sr. Alcalde manifestant que llegire la proposta (dóna lectura a la part dispositiva). Hem de dir 
que les propostes que es feien per part del grup Reiniciem, moltes ja estaven fent-se en l'Ajuntament, per 
exemple el tema de la mediació per part o l'arbitratge o la col·laboració judicial millor dit. Hi ha un conveni 
signat entre l'Ajuntament, Diputació i el col·legi d'advocats, per tal de donar cobertura legal a les persones 
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que puguen tenir aquesta demanda. Volem dir també, que estem en estudi d'ampliar aquest conveni 
perquè en aquest moment les persones per a ser ateses han de desplaçar-se a Xàtiva i la intenció de 
l'equip de govern és que es faça a través del col·legi d'advocats de València directament des del nostre 
poble sense tindre que desplaçar-se. També tenim un conveni signat per l'anterior Corporació, en la qual 
tenim a disposició la nostra habitatges, ja siga del SAREP o d'entitats financeres corresponents, amb les 
quals podem comtpar en el cas que alguna persona puga quedar desnonada o llanzada del seu 
habitatge. Per tant, estes qüestions es van retirar. Simplement és acollir-nos a la moció que ells ens 
presenten i crec que és el que cal fer: demanar a l'organisme competent, en aquest cas les Corts 
Generals, que modifiquen la normativa perquè aquests temes es puguen superar i que tot aquest drama 
que pateixen moltes famílies doncs almenys minimitzar-ho. 
 
 
 La Sra. Aparici Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals) assenyalant que nosaltres 
votarem a favor. Estem completament d'acord. És una proposta de llei reguladora de l'habitatge de la 
plataforma d'afectats per la hipoteca i estem perfectament d'acord. Tot i açò si volem remarcar que el 
fons de la qüestió que avui es presenta, om heu dit, i vària del que nosaltres presentarem en el seu 
moment en el ple de novembre de 2015. Des de Reiniciem  vam presentar una  moció  en què es 
demanava l'aprovació d'una serie de mesures per tal de fer front, des de l'Ajuntament de Canals, als 
possibles casos de desnonament que es donaven en el nostre terme. Des de l'Equip de Govern no es 
veia clara la possibilitat d'aplicar les mesures citades, com se'ns ha dit, i vam acordar conjuntament 
deixar la moció sobre la taula per a un posterior estudi conjunt. En aquest sentit nosaltres si que 
estem una miqueta descontents i ho hem manifestat també en la comissió pel fet que aquest estudi 
conjunt sobre la moció no s'haja produït. És a dir, nosaltres vam presentar una moció, vam quedar a 
deixar-la sobre la taula perquè no es veia clara i després teníem entès que anava a fer-se una 
discussió conjunta en comissió a partir dels punts de la nostra moció. En lloc d'açò el que s'ha fet és 
plantejar una altra moció, en la qual nosaltres estem totalment d'acord, com hem dit i la compartim per 
complet, però les qüestions de fons que es tracten no són les mateixes que nosaltres plantejàvem. El 
que hem dit és que si hi ha apartats i hi ha mesures que efectivament no poden portar-se a terme per 
part de l'Ajuntament, el que sí volíem és que se'ns presentara de manera raonada, de manera 
fonamentada, perquè nosaltres sabérem que sí que realment no s'està duent a terme per aquell 
motiu. I a banda d'açò, en la forma no estem contents per este motiu. Vam quedar que es faria un 
estudi conjunt d'una moció que nosaltres vam presentar i que parlaríem en comissió, i no s'ha fet 
conjuntament si no que s'ha presentat una nova de la qual estem a favor, i anem a votar 
favorablemente. Simplement és una crítica sobre les formes. 
 
 El Sr. Alcalde manifestant que crec que aquest tema és un tema que hem de despolititzar, és 
un drama que va per sobre dels Partits Polítics. Nosaltres vam portar la moció està a la Comissió 
Informativa, la vam debatre, la vam portar també a la Junta de Portaveus i també es va parlar 
àmpliament i vam explicar també els motius pels quals vam dir que la deixem d'aquesta manera i 
sobretot, el que vull remarcar, és que aquesta moció no l'ha fet l'Equip de Govern, aquesta moció és 
la moció que presenta la plataforma i crec que és la moció a la qual hem d'adherir-nos, una moció 
externa, no pertany a cap partit, totalment asèptica políticament, i per tant, jo crec que és la més 
recomanable. Des del punt de vista que tots podem acoblar-nos i que hem de tenir en compte que ací 
hi ha grups de diferents colors i que l'única forma que tots l’aproven, i que crec que ha de ser així, ha 
de ser per unanimitat que s'aproven aquest tipus de mocions, és l'única manera en què segurament 
tots anem a votar-la favorablement i, el que és més important, a portar-la a terme, és a dir, que tots la 
presentem conjuntamente. No és que hàgem agafat la moció vostra i hàgem fet una diferent al nostre 
gust, sinó que simplement hem agafat la d'una plataforma que és la que està lluitant, està agafant cas 
per cas, i està estudiant cas per cas, com s'ha de fer en cas de  llançament dels habitatges habituals i 
per este motiu és pel qual portem aquesta moció. 
 
 La Sra. Aparici Perez assenyalant que nosaltres estem completament d'acord amb aquesta 
moció i el que entenem és que una no exclou l'altra. Aleshores, vam presentar una i se'ns va dir en la 
Comissió, que a mi em va fer una mica de gràcia la paraula, s'ha polit la vostra moció. Home no, no 
s'ha polit s'ha canviat el fons totalment de la moció. Evidentment estem d'acord amb el que en ella es 
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proposa i votem a favor. I pot ser que si haguérem portat l'estudi de forma conjunta com es va 
proposar en el seu moment, deixar-ho damunt de la taula i portar-ho de forma conjunta, haguérem 
arribat tots junts a la conclusió de dir: val, doncs aquesta la retirem i simplement anem a adherir-nos a 
aquesta de la plataforma. Pot ser que haguérem arribat a eixa conclusió. El que estem dient ara és 
que en la forma no estem d'acord. Que vam presentar una moció i no se'ns ha explicat els motius pels 
quals s'ha deixat de costat. Se'ns ha presentat una altra. Jo vaig demanar en l'altra Comissió que 
se'ns presentara per escrit, perquè havíem tingut respostes informals, no havíem fet un estudi 
conjunt. Simplement diem que el fons no és el mateix que el nostre i que ens haguera agradat 
discutir-ho conjuntament com al principi vam quedar i creiem que no es va respectar com havíem 
quedat. 
 
 El Sr. Sanchez Aguado (del Grup Municipal Compromis) assenyalant que com a president 
d'aquesta Comissió, simplement dir que pot ser en la forma podem estar més d'acord o menys. 
Simplement es va explicar informalment, i jo crec que no és tan informal perquè consta en acta d'una 
Comissió, un òrgan de l'Ajuntament i que simplement com, ha dit ja l'Alcalde, el que cercàvem era una 
moció en la qual poguérem cabre tots. Jo personalment vaig dir que podia estar més a favor o més en 
contra de molts punts, però el que cercàvem era un consens i si se'm va malentendre en l'adjectiu 
polir, o en el verb polir, doncs no era aqueixa la meua intenció. Simplement que s'havien retirat, per 
exemple, el tema de l'auxili judicial, la qual cosa no anàvem a fer era poder incórrer en un delicte de 
prevaricació o fer incórrer en un delicte de prevaricació a funcionari públic de la policia local, per 
incompliment d'un manament judicial. Simplement aqueixos eren els punts que es van eliminar, 
perquè incomplien la Llei, simplement.  

. . . 
 

No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes 
tràmits la proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs/Sres  D. Joan 
Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 
Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González 
(del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea 
Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero 
Soriano i Dª Carla Aparici Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap.  

 
. . . 

 
 Per tant, l’ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
  
 “Vista la proposta següent 
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PROPOSTA DELS GRUPS MUNICIPALS POPULAR, GENT DE CANALS,
COMPROMÍS, PSOE , ESQUERRA UNIDA DEL PAÍS VALENCIA, REINCIEM
CANALS - PER A EXIGIR UNA NOVA LLEI REGULADORA DEL DRET A LA
VIVENDA QUE COBRISCA LES MESURES DE MÍNIMS PER A FER FRONT A
L'EMERGENCIA HABITACIONAL

Antonio Pérez García portaveu del Grup Municipal Popular, Ricardo
Requena Muñoz portaveu del Grup Municipal Gent de Canals, Antonio Sánchez
Aguado portaveu del Grup Municipal de Compromís per Canals, Antonio Orea
Pedraza portaveu del Grup Municipal Socialista, Vicent Tornero Soriano
portaveu del Grup Municipal de Reinciem Canals i José Ramón Garrido
Centelles portaveu del Grup Municipal d'EUPV, de conformitat amb alió que
disposen els articles 82.3 i 97.2 del Reglament d'Organització, Funcionament i
Régim Jurídic de les Entitats Locáis, aprovat per Reial Decret 2568/1986, de 28
de novembre (ROF), així com l'article 116 de la Llei 8/2010, de 23 de juny, de
Régim Local de la Comunitat Valenciana (LRLCV), amb una antelació de deu
dies naturals a la data de celebració del proper Pie ordinari, presenta per a la
seua inclusió en l'ordre del dia i per al seu debat i votado la següent
PROPOSTA DE RESOLUCIÓ:

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

I

L'actual crisi económica i l'augment de la desocupació han ¡mpactat de manera
dramática en la vida de milers de persones, que a causa de les dificultáis
económiques sobrevingudes no poden cobrir les seues necessitats més
básiques. Esta situado ha portat que moltes famílies no puguen fer front a les
quotes hipotecarles o de lloguer de la seua vivenda habitual. Agó s'ha traduít
en milers de desnonaments en tot l'Estat i en que centenars de persones han
vist vulnerat el seu dret a una vivenda digna, havent d'afrontar situacions de
greu vulnerabilitat, precarietat extrema, pobresa i exclusió social, económica i
residencial. Segons dades del Consell General del Poder Judicial des de 2007
fins al primer trimestre del 2015 s'han produít en l'Estat Espanyol 624.690
execucions hipotecarles, 8.178 en el primer trimestre del 2015. A estes
alarmants xifres s'han de sumar l'augment de les dificultáis per a afrontar el
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pagament del lloguer, que cada vegada afecten a més persones.
El CGPJ ha comptabilitzat la preocupant xifra de 397.954 desnonaments des de
l'inici de la crisi en el 2007 fins al primer trimestre del 2015; només en el
primer trimestre del 2015 s'han executat 9.917 desnonaments. Estem davant
d'una situado d'emergéncia i vulnerabilitat habitacional que s'incrementa per
l'existéncia d'un mercat de lloguer escás, car i preocupantment especulatiu i
per la falta d'un pare públic de vivenda social, menys d'un 2% de la vivenda
construida. Tot aixó constitui'x una auténtica anomalía en el context europeu. A
més, com a denúncia l'informe "Emergencia Habitacional en l'Estat Espanyol",
elaborat per l'Observatori DTE i la Plataforma d'Afectats per la Hipoteca, esta
situado s'empitjora encara més peí fet que Espanya és el país d'Europa amb
mes vivenda buida, 13,7% del pare total ( 3 milions i mig de pisos buits segons
el cens estatal de vivenda de 2011). El context descrit de vulnerabilitat i
emergencia en qué es troba gran part de la poblado s'está traduint també en
un significatiu augment de les ocupacions de vivenda. Una forma de fer efectiu
el dret a la vivenda que augmenta el grau de vulnerabilitat social de qui s'ha
vist espentat a esta forma d'accés a una vivenda. També resulta alarmant el
creixent nombre de persones afectades per la pobresa energética, entesa com
la dificultat per a poder pagar les factures deis subministraments básics
d'electricitat, aigua i llum. Els preus d'accés i consum d'estos
subministraments, que han crescut de forma exponencial, s'han tornat
inassequibles per a gran part de la ciutadania. Esta situació d'emergéncia
social que patixen les persones en situació de vulnerabilitat contrasta de forma
aclaparadora amb els ingents beneficis obtinguts per les entitats financeres i
les empreses subministradores.

II

La Declarado Universal de Drets Humans (article 25) i el Pacte Internacional
deis Drets Económics, Socials i Culturáis, en article 11, reconeix "el dret de
tota persona a un nivell de vida adequat per a si i la seua familia, inclús
alimentado, vestit i vivenda adequats, i a una millora continua de les
condicions d'existéncia. Els Estats Parts prendran mesures apropiades per a
assegurar l'efectivitat d'este derecho...". En el marc jurídic nacional, Partióle 47
CE proclama del dret a una vivenda digna i adequada així com el deure deis
poders públics de promoure les condicions necessáries i les normes pertinents
per a fer efectiu este dret, i l'article 33 declara la fundó social de la vivenda.
L'article 267 Tractat de la Unió Europea declara la primacía del Dret Comunitari
(STJUE 9/3/1978, Assumpte 106/ 77 cas Simmenthal) que desplaga al Dret
nacional (art. 93 CE, cessió competéncies en relació a l'art. 96 CE, els tractats
internacionals celebrats formaran part de l'ordenament intern). En relació a
l'anteriorment exposat i concretant en l'ámbit que ens ocupa, la regulació del
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procediment d'execució hipotecaria en la vigent Llei d'Enjudiciament Civil
infringix la normativa comunitaria. Esta legislació és, per tant, il legal al ser de
compliment obligatori peí jutge nacional, patint d’un vici radical que determina
la seua nul - litat de pie dret. En este sentit s 'ha manifestat reiteradament
diferents senténcies del Tribunal de Justicia de la Unió Europea (Cas Aziz, cas
Sánchez Morcillo i cas Monika Kusionova). A Catalunya es va presentar, en mes
de juliol del 2014, una Iniciativa Legislativa Popular (ILP) promoguda per la
Plataforma d'Afectats per la Hipoteca, l'Alianga contra la Pobresa Energética i
l'Observatori Dése, arreplegant així un clamor de la ciutadania preocupada per
l'alarmant situado d'emergéncia habitacional. Esta ILP és hui una realitat. El
passat 29 de juliol de 2015, el Parlament de Catalunya va aprovar la Llei
24/2015 de mesures urgents per a afrontar l'emergéncia en l'ámbit de la
vivenda i la pobresa energética. Esta victoria en l'ámbit autonómic ens
demostra que fer efectiu el dret a la vivenda és una qüestió merament de
voluntat política. En ocasió de les próximes eleccions generáis, la Plataforma
d'Afectats per la Hipoteca ha fet pública una série de mesures de mínims que
considera necessari i imprescindible incloure en una futura Llei reguladora del
Dret a la Vivenda. Estes mesures impliquen reformes profundes i valentes pero
al mateix temps factibles, ja que majoritánament están arreplegades en
l'anteriorment esmentada Llei 24/2015. La situado anteriorment relatada
aconsella la redacció de la present proposta de resolució.

PROPOSTA D'ACORD

Primer.- El pie de TAjuntament de Canals dona suport a les propostes presenta-
des per la Plataforma d'Afectats per la Hipoteca i considera necesari incloure les se-
güents mesures en una Llei Reguladora del Dret a la Vivenda:

1. Mesures de segona oportunitat

Dació en pagament retroactiva i condonado del deute (modificado de la
Llei Hipotecaria i la Llei d'Enjudiciament Civil).

Eliminado automática per part de les entitats bancáries i sense prévia
petició del titular de les cláusules declarades abusives per les Senténcies
del Tribunal Superior de Justicia de la Unió Europea.
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No es podrá executar la primera i única vivenda tant deis titulars com
deis avaladors per a exigir la seua responsabilitat, amb vista a considerar
la vivenda habitual com un bé inembargable.

Eliminado de tots els requisits restrictius per a accedir a la moratoria de
desnonaments i al codi Guindos, excepte vivenda habitual, deudor/a de
bona fe i carencia de recursos.

2. Lloguer digne

La regulació del lloguer en favor de la part más débil deis contractes

d'arrendament: els inquilins. Introduint mecanismes de seguretat en la
tínenga, estabilitat en la renda i allargant el termini mínim de duració del
lloguer, com a mínim fins ais 5 anys. Quan l'arrendatari pertanya a un
coMectiu especialment vulnerable es produirá una prórroga automática
del contráete de lloguer si així ho manifesta, que será obligada quan
l'arrendador siga un bañe o gran propietari de vivendes.

3. Vivenda garantida

Les entitats bancáries garantirán un lloguer social per a les persones
deutores de bona fe, i les seues unitats familiars, que havent cedit la
seua vivenda única i habitual en dació en pagament no disposen
d'alternativa habitacional.

Els grans tenidors de vivenda, en especial les entitats financeres i filiáis
immobiliáries, fons voltor, entitats de gestió d'actius (inclosos els
procedents de la reestructurado bancáries i entitats immobiliáries),
garantirán un lloguer social per a les persones i unitats familiars en
situació de vulnerabilitat que no puguen fer front al pagament de la seua
vivenda i no disposen d’alternativa habitacional.
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Les persones i unitats familiars en situado de vulnerabilitat que no
puguen fer front al pagament del lloguer de vivendes obtindran ajudes

que els garantisquen evitar el desnonament.

En cap cas es podrá realitzar el desallotjament o desnonament de
persones en situado de vulnerabilitat, ja siga per impagament de lloguer

o ocupado en precari motivada per la falta de vivenda, sense que

l'administració competent garantisca un reallotge adequat.

En el cas que es duga a terme el lloguer social en una vivenda diferent
de la que residix la familia o persona en situado de vulnerabilitat, este

reallotge es produirá en la zona on estes tinguen les seues xarxes vitá is i

socials.

Creació d'un pare públic de vivenda a través de la mobilització de pisos

buits en mans d'entitats financeres i filiá is immobiliáries, fons voltor,
entitats de gestió d'actius (inclosos els procedents de la reestructuració
bancáries i entitats immobiliáries). L'administració regulará mitjangant

una llei els mecanismes que possibiliten esta mobilització.

En totes estes mesures el preu a pagar en concepte de lloguer social no
superará el 30% deis ingressos de la unitat familiar, ¡ncloses despeses de

subministraments, d'acord amb els estándards de Nacions Unides,
sempre que els ingressos familiars superen el salari mínim professional

648,60EUR; en cas contrari el preu a pagar en concepte de lloguer será
del 10% deis ingressos i els subministraments aniran a carree de les
empreses subministradores (punt següent).

4. Subministraments básics

Impedir els talls de subministrament básics d'aigua, llum i gas de les

Plaga de la Vila. 9 •46650 CANALS (Valencia) •Telf. 96 224 01 26 •Fax 96 224 23 19

www.canals.es



 
 
 

24 / 53 

 
 

T

CANALS

persones i unitats familiars en situació de vulnerabilitat.

El pagament deis subministraments básics per a les famílies en esta

situació es fará d'acord amb la capací tat adquisitiva de la unitat familiar,
sempre respectant els estándards de Nacions Unides.

Eis costos associats a garantir este dret i el deute acumulat que no
puguen ser coberts per les persones vulnerables serán assumits per les
empreses subministradores.

5. Creació d'un observatori de la vivenda

Este observatori estaría compost per representants de les institucions i

de la societat civil. Este observatori será l'encarregat d'investigar i

analitzar la situació de la vivenda a l'Estat Espanyol. Entre les seues
funcions estarien fer censos periódics de vivendes buides, fer seguiment

de les polítiques públiques, elaborar informes; comptaria amb capacitats

no sois consultives sino també control, seguiment, denúncia, executives i

de proposta legislativa.
Segon.- Donar trasllat del present acord a les Corts Generáis d'Espanya i

ais grups parlamentaris del Congrés deis Diputats.
Canals, 31 de marg de 2016
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 El Ple acorda la aprovació de la mateixa.” 
 
 5.2. MOCIÓ, DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS, PER INICIAR L’EXPEDIENT QUE 
VALORE LA GESTIÓ DIRECTA DE L’AIGUA POTABLE A CANALS 

 
Es dóna compte de la Moció, del Grup Municipal Reiniciem Canals, de 31 de març de 2015. 
 

. . . 
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Portaveu del grup municipal Popular

Antonio Pérez García

J>

Portaveu del grup municipal Gent de Canals

Signat: Ricardo Requena Muñoz

Portaveu del grup municipal Compromís per Canals

Signat: Antonio Sánchez Aguado

Portaveu del grup mqfiicipal Socialista

Signat: Antoni
/

ea Pedraza

Portaveu del grup municipal Reiníciem

Signat:Vicent Tornero -Suriano

Portaveu del grup municipal EUPV

Signat: José Ramón Garrido Centelles

T^>
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Obert un torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen: 
 

 El Sr. Alcalde manifestant que respecte el tema de l'expedient de la pròrroga del contracte de 
subministrament d'aigua potable, em sembla que des de 2010 estem prorrogant aquest expedient. Estem 
ara en el 2016. L'última pròrroga es va fer al novembre de 2015. Tenim fins a novembre de 2016. S'ha fet 
un treball molt important quant a l'expedient des de l'anterior corporació, pel que fa a l'equip de govern 
anterior, i que ara estem continuant. L'única qüestió és, que no se m'interprete malament, aquest tipus de 
mocions ens agradaria que realment foren de urgència. Evidentment estem parlant que en el mes de 
novembre comencem ja a parlar de la renovación. Ens haguera agradat que s'haguera pogut parlar 
abans. Hem tingut comissions.L’única cosa que vull dir és que la urgència ha de quedar ben justificada. 
No obstant açò l'equip de govern no va a deixar-la fora, va a votar favorablement que s'incloga, però ens 
agradaria que aquest tema que es tinguera una mica en consideració i que es respectara una mica la 
urgència real de les mocions. També ens haguera agradat que açò s'haguera iniciat abans perquè hi ha 
un treball fet, segurament hi ha grups dins de l'equip de govern que tenen altres postures, i que s'haguera 
pogut fer abans. Simplement açò, no obstant açò, ja dic, anem a votar favorablement la inclusió dins de 
l'ordre del dia. 
 
 El Sr. Tornero Soriano (del Grup Municipal Reiniciem Canals) assenyalant que es pot entendre 
la justificació o no es pot entendre. Simplement nosaltres des que al novembre en la comissió vam parlar 
d'aquest tema nosaltres ens posem en certa forma a treballar. Hem tingut reunions amb gent, hem tingut 
reunions en tècnics externs, en persones expertes. Ens ha costat, ens ha portat un procés, hem arribat 
fins a ací i la setmana passada ho teníem acabat. Intentem que el fet de portar la moció d'urgència 
tinguera les menys conseqüències possible, per açò ho intentem exposar en la Junta de Portaveus, ho 
hem enviat a tots els portaveus i entenem que, per una banda, la importància que té i que com molt bé 
has dit ja està treballant-se en un plec de condicions per a exterioritzar el servei. Per tant entenem que si 
no la presentem ja i li guanyem 2 mesos al calendari i ens esperem a maig, evidentment ja no tindrà lloc 
la moció i per tant, enteníem que en aquest cas, ara mateix si era d'urgència. 
  

. . . 
 

Seguidament, atenent al que preveu l'article 51 del TRRL i 83, 91.4 i 97.3 del ROF, el Sr. 
President sotmet a votació sense mes tràmits la declaració d'urgència, donant el següent resultat: 
Vots a favor: 11, corresponents als Srs/Sres. D. Joan Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez 
Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, 
D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. 
Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González (del Grup Municipal Socialista); D. José 
Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); i D. Vicente Tornero Soriano i Dª Carla Aparici 
Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: 5, corresponents 
als Srs/Sres. Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez 
Alcalde, Dª Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular). 

 
 El Sr. Alcalde declara que l’Ajuntament Ple aprova la declaració d'urgència. 
 

. . . 
 

Obert un torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen: 
 

 El Sr. Tornero Soriano  assenyalant que estem d'acord que el servei de l'aigua és un dret de 
qualsevol ciutadà i ciutadana de manera que ja l'assemblea de les Nacions Unides del 2010, el 
reconeix com essencial per al desenvolupament de la vida. Per nosaltres, per a les persones que 
formem Reiniciem Canals, i entenem que per a la resta de la Corporació, cap dret humà essencial pot 
respondre als llògiques que marca el mercat econòmic i l'especulació. Per nosaltres el serveis públics, 
la seua gestió, ha d'estar en mans de l'administració pública, ja que únicament és aquesta la forma 
que el control real puga ser exercit per la ciutadania, per a aquells i aquelles que hem de gaudir com 
a dret d'aquest ben bàsic. Entenem que ara mateixa , com ja s'ha dit, ens trobem en el moment idoni 
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per a plantejar-nos aquella remunicipalització, aquest pas a la gestió directa del servei d'aigua 
potable. Sabem les dificultats legals i econòmiques que poden comportar com trencar un contracte de 
llarga durada amb una empresa privada, més si cap, si ens trobem amb empreses de la embergadura 
de les quals gestionen l'aigua potable a l'el nostre territori de forma quasi monopolica. L’empresa 
Omnium Ibèric, que és l'actual gestora del servei d'aigua potable, forma part d'Aigües de València, 
una empresa que juntament amb Aigües de Barcelona, controla quasi tots els municipis valencians, i 
aconsegueix uns beneficis sols de 100 milions d'euros com se'ns explica a través d'un comunicat de 
la xarxa valenciana per l'aigua publica. Empreses que tenen actuacions opaques, que no discriminen 
taxes per situacions socioeconòmiques i que obvien la protecció i el deteriorament de rius i aquifers. 
En definitiva, entenem que la contractació d'aquestes empreses són passos arrere en la construcció 
d'un projecte social, progressista i sostenible. En un informe del Tribunal de Comptes ens informava 
que l'aigua en pobles xicotets i mitjans és un 22 % més cara quan està en mans d'Ens privades que a 
més dediquen un 15% meyns en inversions del que ho fa el sector públic. El proper novembre 
s'acabava el contracte amb l'empresa privada i des de Reiniciem pensem que no ens podem 
permetre no valorar totes les opcions, no fer una valoració completa i seriosa del que suposaria per al 
nostre poble a curt, però sobretot a mitjà i llarg termini, tenir el servei de l'aigua potable en les nostres 
mans. És a dir, fer ús públic i democràtic que contribuïra d'aquesta forma a la productivitat econòmica, 
al benestar social i a la construcció conjunta d'un model de poble sostenible i progressista. Ara que 
s'acaba el contracte no ens podem tancar a la gestió indirecta i a la externatizació i privatització del 
servei sense explorar totes les opcions que tenim damunt de la taula. Tenint en compte les dificultats 
que poden suposar en el futur, tractats internacionals, com el TTIP, el TISA, el TTP, ….,  tractats que 
dificultaran la municipalització i els serveis públics i que els nostres governants de l'Estat ens 
amaguen, per tal de protegir l'empresa privada i la privatització. I podem estar tranquils, perquè no 
seriem els primers. Simplement França i Estats Units amb 94 i 58 municipalitzacions en els últims 
anys. A Paris, per exemple, tambè municipalitzada, municipis de països amb vies de 
desenvolupament menor, com Yacarta, Acra, Buenos Aires, i ciutats de l'Estat Español com Medina 
Sidonia, que han municipalitzat el servei de l'aigua, del enllumenat i dels escombreries i ha generat 
estalvi i llocs de treball. Altres ciutats de l'Estat Español com Compostela, Ferrol, .. o sense anar més 
lluny la població valenciana Xirivella aquest últim any són exemples de municipalització més properes 
del servei de l'aigua. La moció que avui portem a votació és un primer pas, un primer pas de debò i 
una proposta concreta de treball, que ens permeta fer una avaluació de la possibilitat de recuperar 
per a la nostra gent i el nostre poble el control democràtic d'un dret com és l'aigua potable. Tractem 
d'encertar d'aquesta manera un debat públic i transparent sobre aquest servei i el seu model de 
gestió. Per açò el que proposem és en primer lloc iniciar un estudi a l'efecte de la valoració de la 
gestió directa del servei municipal de l'aigua. En segon lloc, publicar l'informe que es derive del estudi 
pels mitjans de comunicació municipal, i per ultim prendre la decisió del el tipus de gestió del servei 
municipal de l'aigua potable atenent a aquest estudi de la valoració de la gestió directa del servei 
municipal d'aigua. 
 
 El Sr. Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista) manifestant que la veritat és que ens 
agrada que el grup Reiniciem es sume al que aquest grup ha defensat, almenys en els últims anys. 
Fent una mica de memòria històrica, ja vam demanar que es deixara damunt de la taula una proposta 
de renovació del contracte que va proposar el Partit Popular en l'anterior legislatura per a poder 
justament avaluar la possibilitat de municipalitzar o remunicipalitzar el servei de l'aigua potable. En el 
nostre programa electoral, com bé sap el grup Reiniciem, ho portàvem i ens hem declarat en moltes 
publicacions del nostre partit. Per tant evidentment estem a favor, la qual cosa passa és que el Partit 
Socialista com a membre de l'Equip de Govern no pot presentar mocions, sí que presenta propostes 
dins de l'Equip de Govern, i en les propostes que s'han fet, en l'estudi que s'està elaborant per part de 
l'Equip de Govern sobre la renovació o no del contracte de l'aigua, perquè encara no s'ha portat cap 
proposta a aquest plenari, doncs evidentment ha fet constar que la solució que nosaltres plantegem 
seria la de municipalitzar l'aigua potable. Entre altres coses perquè poblacions on governa el PSOE 
com és Xirivella que has nomenat, doncs així ho ha fet. Tampoc estem d'acord en què es mire la 
quantitat de poble o pobles semblats perquè la veritat és que cada poble té la seua induosincrasia i el 
que pot servir per a Xirivella doncs tal vegada no servisca per a Canals. No obstant, la moció es 
queda una mica relegada ja pels estudis i el treball que s'ha fet, no per aquest grup sinó per tot l'Equip 
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de Govern, en aquesta tasca i especialment he d'assenyalar la taverna fet per la companya Mai 
Castells en aquest aspecte, la veritat és que encara que tal vegada la moció ja està superada quant a 
contingut doncs l'anem a votar a favor, atès que contínua en l'esperit i en la política que aquest grup 
municipal ha fet. Assenyalar també que és el que he tirat en falta en la moció, la qual cosa hem tirat 
en falta en la moció, és que al final, l'aigua siga gestió directa o siga gestió indirecta per part del 
municipi el que ha de ser a part de tenir recursos mediambientals, la qual cosa no pot ser és la tarifa 
que siga més cara per al ciutadà. És una qüestió que l'equip de govern ara mateix és el primordial, la 
prioritat que té, és a dir, que l'aigua, que l'aigua cost el menys possible i que el que més consuma 
siga al final el que més pague, perquè el subministrament, l'aigua potable és un ben escàs.Per tant, 
votarem a favor, la veritat, ens sembla la proposta encertada i tal vegada ens haguera agradat que 
aqueixa urgència que reclama el grup Reiniciem, doncs no haguera sigut tal s'haguera plantejat en 
una comissió d'estudi. L'Ajuntament no solament treballa en els plenaris, sinó que fonamentalment 
treballa en les Comissions de Treball, en les Comissions d'Estudi, on els treballs que s'han fet 
prèviament per l'Equip de Govern i tal vegada les aportacions del Grup Popular, s'hagueren fet en 
aqueixa Comissió i avui la moció podria ser més completa i tindre un calat més gran que el presentat. 
No obstant tot açò, com reitere, el nostre suport a favor. 
 
 El Sr. Tornero Soriano assenyalant que a voltes ens costa una mica entendre la línia de 
treball del PSOE, però bé no anem a entrar en açò. Se'ns diu que s'està fent una tasca i nosaltres 
hem parlat amb els tècnics municipals i solament s'estava contemplant continuar avant en el plec de 
condicions del contracte, en la privatització de l'aigua potable, no s'havia parlat, almenys, els tècnics 
no ho sabien. Se'ns diu que s'hauria pogut presentar en una Comissió i nosaltres també trobem a 
faltar que si s'estava fent un treball tan gran, no se'ns haja informat als grups de l'oposició, almenys a 
nosaltres no se'ns ha informat que és concretament que és el que s'estava fent. Ens diu que no volem 
que es pague més, evidentment nosaltres el que demanem és un estudi, per saber quin seria la 
situació en cas que triàrem la gestió directa de l'aigua potable, si no fem l'estudi no sabem si es 
pagaria més o menys. De totes maneres si que he donat jo una data quan he fet l'exposició del mateix 
Tribunal de Comptes, que deia que es pagava més en ciutats on l'aigua potable estava privatitzada, 
un 22% més, en pobles xicotets i mitjans, i entenem que Canals es troba en eixa mijania. 
 
 El Sr. Pérez García (del Grup Municipal Popular) manifestant que jo crec que al final la 
proposta o la moció que porta en aquest cas Reiniciem ací al plenari, jo crec que és una proposta que 
pot ser aprovada per tots els grups perquè al final l'única cosa que demana és un informe perquè es 
valore si és més efectiu o més favorable per als veïns i per a aquest Ajuntament una gestió o una 
altra. Jo crec que ací hi ha hagut un moment que s'ha volgut vore qui es posava la medalleta de qui 
era el primer. Jo crec que al final el que cal fer és fer la faena, fer l'informe, i per sort o per desgràcia 
els que estan en l'Equip de Govern són vostès, són els que han de treballar i nosaltres aportarem el 
que puguem aportar, i ja està. Vull dir és que ací no és posar-me la medalleta jo i de pas li acolorisc la 
cara a uns i a uns altres, no, jo crec que al final la proposta és que es faça un estudi, que es valore 
quina és la millor gestió, directa o indirecta.  
 
 El Sr. Alcalde manifestant que he de dir que estic totalment d'acord amb Toni Pérez. Crec que 
és una qüestió tècnica, evidentment són els tècnics els que ens han de dir aquestes qüestions. El que si 
que vull puntualitzar per a acabar és que, siga com siga, es farà serà un procediment transparent, en el 
qual podran participar no solament Aigües de València, que sembla que siga que va a participar solament 
Aigües de València. Us assegure que es donarà publicitat i participara molta més gent que Aigües de 
València, ncia i farem el que siga millor per al poble, per al ciutadà i per a la comunitat, perquè és un dret 
bàsic i, evidentment com a dret bàsic, doncs així anem a tractar-ho. Simplement m'agradaria afegir que la 
pròxima vegada que hi haja una comissió d'estudi o de treballs en qüestió de l'aigua, vós convidare i no hi 
ha cap inconvenient en què pugueu participar i se us donarà la informació suficiente. 
 

. . . 
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No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes 
tràmits la proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 16, corresponents als Srs/Sres. D. Joan 
Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 
Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González 
(del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª 
Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea 
Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero 
Soriano i Dª Carla Aparici Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; 
Abstencions: Cap.  

 
. . . 

 
 
 Per tant, l’ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
 
 
 “Vista la proposta següent 
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Viccnt Tornero Soriano, portaveu del Grup Municipal Reiniciem Canals, presenta per a la seua
aprovació la següent

MOCIÓ

MOCIÓ PER INICIAR L’EXPEDIENT QUE VALORE LA GESTIÓ DIRECTA DE L’AIGUA
POTABLE A CANALS

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

El proveíment domicilian d’aigua potable és una de les fases del cicle integral de l’aigua. Un
cicle que comprén, a más, la captado, depuració i distribució de l’aigua, i la recollida i
tractament d’aigües residuals.

L’Assemblea General de les Nacions Unides, en la seua resolució 64/292 del 28 de juliol de
2010, reconeix el dret a l’aigua potable i el sanejament com a dret huma essencial per a
complet desenvolupament de la vida.

La década deis 80 i la deis 90 portaren un augment de la privatització per part de les
administracions públiques de tota Europa, ja que el neoliberalisme imperant va fer de la
privatització una ferramenta per desplagar l’activitat pública. Una activitat pública que es
considerava ineficag per a l’economia. L’any 1993 diverses directives de la UE i decisions del

^ Tribunal de Justicia Europeu van facilitar la tasca privatitzadora a les administracions.

Per sort , aquesta tendencia ha variat i en aquests últims anys diverses poblacions i regions
de pa'ísos europeus com Alemanya, Franga, el Regne Unit, Finlandia o Hongria han obert el
debat del procés municipalitzador deis servéis públics. Aquests servéis básics com l’aigua, el
fem, la neteja viária... s’han obert ara a un procés municipalitzador que pot permetre a
aqüestes poblacions una gestió pública deis mateixos.

- Franga i els Estats Units, amb 94 i 58 casos respectivament, concentren la gran majoria
de remunicipalitzacions deis paísos desenvolupats. L’exemple de la ciutat de París va
provocar una acceleració d’aquests processos a Franga.

- Altres municipis de paísos amb un índex més baix de desenvolupament com Jakarta
(Indonésia), Accra (Ghana), Almaty (Kazakhstan), Antalya (Turqu ía), Bamako (Mali),
Bogotá (Colombia), Buenos Aires (Argentina) , Conakry (Guinea), Dar es Salam
(Tanzánia), Kampala (Uganda), Kuala Lumpur (Maláisia), Maputo (Mogambic)..., han
estés també el procés remunicipalitzador del servei de l’aigua.

- El parlament andalús está impulsant des d’octubre del 2015 processos de
remunicipalització del sevei de l’aigua.

- A la ciutat de Medina Sidónia, a Cadis, la companyia de l’aigua ha estat convertida en una
empresa pú blica municipal encarregada de l ’enllumenat, de l ’aigua, de les
escombrereries... Amb la qual cosa s’han redimensionat els servéis, s’ha generat estalvi i
s’han creat llocs de treball.

- També a Espanya la tendéncia en alguns municipis amb déficit pressupostari i finalització
de contractes, i en altres casos en clara aposta per protegir béns comuns de la ciutadania
(Compostela, Ferrol, Ermua, León i el Port de Santa María entre altres ) han avangat cap a

REINICIEM
CANALS
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 El Ple acorda la aprovació de la mateixa.” 
 
 5.3. MOCIÓ, DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS, PER CONDEMNAR L’ACTUACIÓ 
DE LA UNIÓ EUROPEA I DEL GOVERN ESPANYOL PEL QUE FA A L’ACORD D’EXPULSIÓ DE 
REFUGIATS/DES DE GUERRA DE LA UE 

 
Es dóna compte de la Moció, del Grup Municipal Reiniciem Canals, de 31 de març de 2015. 
 

. . . 
 

un model de poblé on les famílies no patisquen talls de subministrament per parí de
l 'empresa privada quan no puguen fer front ais deutes.

L’aigua és un dret i un bé básic que no pot respondre a la lógica del mercat ni a
l’especulació. Municipalitzar el servei de l’aigua significa fer una aposta de futur que
garantisca que l’especulació amb un bé comú i nostre com l ’aigua no es donará a Canals. La
gestió deis servéis pú blics ha d’estar en mans de les administracions pú bliques.

Amb aquesta moció pretenem portar a debat, un debat públic i transparent, l ’análisi d ’aquest
servei: els seus costos, la seua estructura, les inversions, el model de taxes, la contaminació,
el respecte peí nostre entorn...

Per tot alió que s’exposa, el Grup Municipal Reiniciem Canals proposa al Pie de l’Ajuntament
l 'adopció deis següents ACORDS:

Q!ES*va\PRIMER .- Iniciar 4 'cypedient a efectes de valoració de la gestió directa del servei municipal
d’aigua potable.

SEGON.- Publicar l’informe que se’n derive en els mitjans de comunicació municipals.

TERCER .- Prendre la decisió envers el tipus de gestió del servei municipal d’aigua potable
tot atenent l’expedient de valoració de la gestió directa del servei municipal d’aigua potable.

Canals, 31 de marg de 2016

Vicent Tornero Soriano
P niciem Canals

REINICIEM
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Obert un torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen: 
 

 La Sra. Aparici Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals) manifestant que davant de 
l'acord aprovat per la Unió Europea amb Turquia el passat 18 de març en el qual es tanquen les 
portes als refugiats i les refugiades de guerra creiem que calia donar per part dels ajuntaments 
progressistes i que defensem els drets humans una resposta contundent contra aquest acord que 
vulnera els drets més bàsics de les persones, com el dret d'asil. Amb esta intenció crèiem que era 
urgent mostrar des del nostre Ajuntament, la nostra condemna i per açò vam presentar aquesta 
proposta per mitjà del mecanisme formal més ràpid del que disposàvem, una petició per escrit a 
Alcaldia. En ella demanavem que en condemna a l'actuació de la Unió Europea, com a símbol de 
rebuig, es fera com s'ha fet en molts pobles i ciutats una baixada temporal de la bandera de la Unió 
Europea. Aquesta petició inicialment no va ser atesa, no va rebre resposta. Aleshores aprofitant estar 
reunits en Comissió demanem que es parlara. Cada grup per mitjà del representant present va donar 
la seua postura i esperàvem una vegada produït açò una resposta positiva o negativa a la petició. 
Aquesta finalment no se'ns va donar i es va esperar finalment a la Junta de Portaveus que va tenir 
lloc dimecres passat. En aquesta se'ns va transmetre que no hi havia acord per part de tot l'equip de 
Govern en la proposta de baixar la bandera i que si volíem que es fera alguna cosa sobre aquest 
tema havíem de replantejar la nostra petició. Així ho hem fet, encara que ens ha sorprès que no s'haja 
acceptat una proposta que s'ha portat a terme amb bastant facilitat en molts Ajuntament de pobles i 
ciutats de arrel de l'Estat Español. Llavors conscients que no s'anava a aprovar l'acció de repulsa que 
proposàvem hem replantejat la moció, per mitjà d'aquesta moció d'urgència, que si s'aprova la 
urgència ara tot seguit presentarem i que tots els grups municipals han tingut l'opció de llegir, al 
mateix temps que se'ns ha fet arribar ahir a través dels portaveus de cada grup. 
 
 El Sr. Alcalde assenyalant que em sap greu el que s'acaba de dir. Em sap greu perquè crec 
que no és el que s'ha parlat i el que aquest Alcalde ha tractat de transmetre al grup de Reiniciem. Jo 
crec que no heu sigut justs, que no acabeu de ser justs, en la figura de l'Alcalde. És veritat que es va 
fer una petició de baixar la bandera. Jo crec que per la meua banda que baixar la bandera és un 
símbol de, una paraula que us agrada molt dir a vosaltres, de postureo que no serveix per res 
absolutamente. Perquè l'única cosa que queda clar és que en la plaça de l'Ajuntament hi ha una 
bandera que està a mitja asta però ja no té major efectivitat que eixa. El que vaig demanar, crec que 
us vaig recomanar per dir-ho millor, és que eixa petició que feu, que jo crec que és lloable i crec que 
és justa, que es fera a través d'una moció, en la qual donàrem trasllat d'un acord fet per un òrgan 
sobera de l'Ajuntament, del poble. Que donàrem la nostra opinió als òrgans que correspongueren 
perquè saberen quina és la nostra opinió, no una foto per al faccebook. Crec que justificar-ho 
d'aquesta manera he de dir que no m'ha agradat i crec que és injusta, perquè el que demanàvem era 
que….., perquè ho havíem pogut fer nosaltres, haguérem pogut fer la moció, haver-la presentat i 
haver-se penjat la medalla com deia Toni abans i no es tracta d'açò. És tracta de fer una actuació per 
part de la Corporació, de tots, que tinga una efectivitat i que tinga un resultat davant de les Corts 
Espanyoles, del Parlament Europeu i si és possible també del Parlament Valencià. Eixa és la qüestió 
per la qual us vaig demanar deixar el de les banderes i dedicar-nos a fer política, que és el que estem 
fent ací política, no actes de propaganda o de faccebook o de xarxessocials que crec que no hem 
d'entrar en aqueix tema, simplement açò. 
 
 La Sra. Aparici Perez manifestant que no volia amb el que he dit fer una crítica a l'actuació 
de l'Alcalde com al càrrec unipersonal de l'Alcalde, no em referia a açò. Nosaltres vam fer arribar 
una… clar es fa la petició a Alcaldia perquè és el mecanisme formal, però nosaltres som conscients 
que l'Alcalde no pren les decisions de manera unilateral, sinó que consulta al seu equip de Govern i 
som conscients en aquest sentit, sabem que dins de l'equip de govern, hi ha diferents parers i no era 
una crítica a la figura de l'Alcalde. Sabíem de posició a favor, sabíem de posicions en contra i que 
finalment no s'havia atès la petició que nosaltres demanàvem. Volíem remarcar açò. Per suposat no 
és una acció de propaganda. Al final també és una mica discutible perquè tot és publicitat i tot és 
propaganda les accions que es fan, però no propaganda en el sentit partidista. Nosaltres el que 
preteníem en aquesta acció és una acció que s'ha fet en molts llocs i que eixa acció simplement fa 
plantejar-se perquè  eixa bandera està així. Evidentment eixa bandera així baixada no canvia res *per 
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ella mateixa, igual que un manifest escrit no canvia gens per ell mateix, és simplement un símbol que 
fa pensar sobre un aspecte concret i en açò estem educant i nosaltres en eixe sentit si que enteníem 
que podia ser un símbol adequat i per açò ho hem plantejat, tampoc volem que se'ns acuse de fer 
una cosa partidista, entre altres coses perquè nosaltres tampoc estem en l'Equip de Govern. 
 
 El Sr. Alcalde assenyalant que evidentment hi ha sensibilitats diferents en l'Equip de Govern. 
Hi ha 4 partits diferents i evidentment cadascun amb una sensibilitat. Cadascun pensa d'una manera i 
alguns els vindrà bé baixar la bandera i a uns altres no. Estes coses doncs crec que on s'han de fer 
és en els acords. Però no em val que siga la justificació de la moció. S'haguera quedat molt bé dient 
que la justificació la urgència ve donada perquè el drama és actual, ara estan sent expulsats dels 
països on estan i enviats a Turquia i eixa és la urgència i eixa és la justificació, este és el tema. 
 
 La Sra. Aparici Perez manifestant que per suposat que eixa és la urgència, per açò que 
crèiem que era prou urgent ho vam presentar abans perquè es poguera donar el símbol de repulsa 
abans del ple. Aleshores arribem al ple sense haver-se donat el símbol precisament perquè no es va 
aprovar en l'Equip de Govern i per açò plantejàvem que si, que ara mateix és urgent presentar-ho 
d'aquesta manera. 
 
 El Sr. Sanchez Aguado (del Grup Municipal Compromis) manifestant que una altra vegada 
com a president d'eixa Comissió, i així consta en l'acta de la mateixa, es va considerar una, que no es 
podia incloure dins de l'ordre del dia d’eixa comissió perquè no tenia forma procedimental i, també, dir 
que en la comissió informativa no està representat l'Equip de Govern, estan representats tots els 
Partits Polítics d'aquest Plenari. Simplement cadascun actua i vota en eixa comissió el que considera, 
no és la Junta de Govern, i es va entendre que com hi havia diferents sensibilitats dels diferents 
Partits Polítics que no de l'Equip de Govern, cadascun tenia una opció i una decisió, i jo plantege i així 
consta en l'acta, que el que vaig entendre era que no era el lloc més adhient la Comissió ni teníem la 
potestat de decidir si sí o si no, per tant es va dir presenteu una moció, simplemente, però no es va dir 
ni sí ni no. Però torne a dir que no és la justificació de la urgència o no és la urgència, estem a favor i 
torne a dir en el mes de novembre aquest Ajuntament ja va fer les seues aportacions, i sembla que 
siga redundant, econòmiques per a col·laborar en un projecte d'ACNUR, s'han fet activitats de 
sensibilització respecte de la nostra comunitat educativa, i crec que molt bé, que personalment o com 
a grup podem estar a favor de baixar-les o de llevar-les i la moció doncs que es vote i s'aprovara o no 
s'aprovara. 
 

. . . 
 

Seguidament, atenent al que preveu l'article 51 del TRRL i 83, 91.4 i 97.3 del ROF, el Sr. 
President sotmet a votació sense mes tràmits la declaració d'urgència, donant el següent resultat: 
Vots a favor: 16, corresponents als Srs/Sres. D. Joan Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez 
Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, 
D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda (del Grup Municipal Gent de Canals); D. 
Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González (del Grup Municipal Socialista); D. José 
Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. Antonio 
Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José Carull 
Blasco (del Grup Municipal Popular); i D. Vicente Tornero Soriano i Dª Carla Aparici Perez (del Grup 
Municipal Reiniciem Canals); Vots en contra: Cap; Abstencions: Cap.  

 
 El Sr. Alcalde declara que l’Ajuntament Ple aprova la declaració d'urgència. 
 

. . . 
 

Obert un torn d‘intervencions, es produeixen les que, en síntesi, s’assenyalen: 
 

 La Sra. Aparici Perez manifestant que la finalitat de la moció que tot seguit presentem, com 
ja hem exposat en la justificació de la urgència, és la condemna de l'actuació de la Unió Europea i del 
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govern Espanyol per l'acord d'expulsió dels refugiats i les refugiades de guerra que ha signat la Unió 
Europea amb Turquia. Ací solament volem presentar les línies bàsiques que guien la moció ja que és 
un tema que la majoria ja coneixem, estan apareixent en els mitjans de comunicació, encara que no 
tant com el tema requereix i l'anàlisi com cal i la moció completa la podeu trobar en la nostra web i 
també la podem passar perquè isca en la web de l'Ajuntament. Bé com sabeu s'ha produït un acord 
entre la Unió Europea i Turquia mitjansant el qual la Unió Europea a externalitzat, per dir-ho d'alguna 
manera, la crisi migratòria desfent-se així de les seues responsabilitats. És un acord que va en contra 
del dret d'asil reconegut com a dret humà fonamental i signat per la Unió Europea i els seus estats 
membres. Aquest dret suposa que cal garantir la supervivència i refugi de totes aquelles persones 
que sofreixen persecucions polítiques o que hi han hagut de fugir de països en guerra o de conflictes 
ètnics. Els emigrants irregulars i refugiats que arriben a partir d'ara a les illes gregues no podran 
accedir a la llista d'espera per ser acceptats a Europa. Quedaran bloquejats en territori turc. Les 
seues condicions d'acolliment que ja s'havien endurit es tanquen. A més cal tenir en compte que 
moltes de les persones que estan fugint de la guerra són del Kurdistan, poble perseguit per l'estat 
Turc i al que deixem totalment exposat a la mort deixant-ho a Turquia. Aquesta no és l'Europa que 
volem construir, no és l'Europa de solidaritat i la fraternitat a la qual aspirem, sinó una Europa 
xenòfoba i manca de valors. El poble de Canals, és un poble compromès amb els drets humans i la 
solidaritat i així és integrant des del mes de setembre de la xarxa de ciutats refugi. Així, 
conseqüentment, creiem que l'Ajuntament de Canals no pot més que estar en desacord amb la 
misera actuació de la Unió Europea i de l'Estat Espanyol i així volem que es manifeste a través 
d'aquesta moció en que demanem dos actes simbòlics, d'una banda una condemna pública per part 
de l'Ajuntament i d'altra banda una concentració de repulsa. 
 

. . . 
 

No produint-se altres intervencions, el Sr. President sotmet a votació sense mes 
tràmits la proposta, donant el següent resultat: Vots a favor: 11, corresponents als Srs/Sres. D. Joan 
Carles Pérez Pastor, D. Antonio Sanchez Aguado i Dª Mª Jose Castells Villalta (del Grup Municipal 
Compromis); D. Ricardo Requena Muñoz, D. Manuel Sanchis Polop i Dª Maria Celia Ibañez Belda 
(del Grup Municipal Gent de Canals); D. Antonio Manuel Orea Pedraza i Dª Claudia Suárez González 
(del Grup Municipal Socialista); D. José Ramón Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV); i D. 
Vicente Tornero Soriano i Dª Carla Aparici Perez (del Grup Municipal Reiniciem Canals); Vots en 
contra: Cap; Abstencions: 5, corresponents als Srs/Sres. Dª Maria Celia Bononad Martínez, D. 
Antonio Pérez García, D. Fernando Gimenez Alcalde, Dª Andrea Sisternes Martorell i D. Andrés José 
Carull Blasco (del Grup Municipal Popular). 

 
 

. . . 
 
 Per tant, l’ajuntament Ple aprova i el Sr. Alcalde proclama adoptat el següent ACORD: 
  
 “Vista la proposta següent 
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Vicent Tornero Soriano, portaveu del Grup Municipal Reiniciem Canals, presenta per a la scua
aprovació la següent

MOC1Ó PER CONDEMNAR L’ACTUACIÓ DE LA UNIÓ EUROPEA I DEL GOVERN
ESPANYOL PEL QUE FA A L’ACORD D EXPULSIÓ DE REFUGIATS/DES DE GUERRA
DE LA UE

EXPOSICIÓ DE MOTIUS

Els pai'sos que conformen la Unió Europea van adoptar la declaració universal deis DRETS
HUMANS en el Conveni Europeu de 1950, tot comprometent-se, amb agó, a defensar-los. A
més es van adherir a la Convenció sobre l'Estatut deis Refugiáis de les Nacions Unides,
l'anomenada Convenció de Ginebra, que garanteix la SUPERVIVÉNCIA I REFUGI DE
TOTES AQUELLES PERSONES QUE SOFREIXEN PERSECUCIONS POLÍTIQUES, QUE
HAN HAGUT DE FUGIR DE PAISOS EN GUERRA O CONFLICTES ÉTNICS i els salva de
la possible mort.

Espanya es va adherir a la Convenció de Ginebra de 1951 sobre l’Estatut deis
Refugiats els 22 de juliol de l'any 1978, tot quedant consagrat el dret d'asil en l'article
13.4 de la Constitució espanyola d'eixe mateix any. La primera llei reguladora del dret
d'asil i de la condició del refugiat a Espanya es va aprovar en maig de l'any 1984, tot sent
modificada per la Llei 9/1994 i el Reial Decret 203/95 d'aplicació de la llei, i més recentment
per la Llei 12/2009, de 30 d'octubre.

La Unió Europea, a través de l'acord amb Turquía, i també Espanya en particular -en
haver votat a favor d'aquest-. es troben ara en situació d’incompliment de llei. per
estar desatenent el dret d'asil de les refugiades de guerra.

Aquest acord UE-Turquia suposa la devolució a Turquía de tots els immigrants irregulars i
refugiats que arriben a partir d'ara a les illes gregues de l'Egeu. La UE tanca de cop les
portes de les seues fronteres ais sol-licitants d'asil, una mesura de dubtosa legalitat
internacional. Aquesta actitud de la UE deixa clares les posicions deis estats membres que
abandonen a milions de ciutadans sirians, iraquians, afganesos o eritreus que fugen deis
seus pai’sos davant d'un risc imminent de mort en estar els seus estats en continua guerra.
No podran accedir a la llista d'espera per ser acceptats a Europa, quedant bloquejats en
territori ture. Les seues condicions d'acollida, que ja s'havien endurit, es tanquen.
Aixó últim és inqüestionable: tant l'lraq com l'Afganistan com Eritrea viuen en situacions de

(R) REINICIEM
CANALS
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 El Ple acorda la aprovació de la mateixa.” 
 

 
. . . 

 
 El Sr. Pérez García (del Grup Municipal Popular) manifestant que ens ha pillat una mica fora 
de joc, perquè la moció ha vingut també rectificada i més que res explicar l'abstenció del Grup 
Popular. Jo crec que és un tema molt complicat, és un tema del que tots estem al dia i crec que el que 
cal fer és prendre accions com la qual va fer l'Ajuntament al novembre que era la d'adherir-se a la 
plataforma. Que ens manifestem o que es baixe la bandera entenc que tampoc no va a solucionar 
res, jo crec que cal portar propostes. Respectem la moció de Reiniciem i el vot en abstenció era per 
eixte tema. 
 

conflictes bél-lics, comparables ais de Siria.

Per a la Unió Europea, pero, és un maldecap menys: des de 1*1 de gener, el 41% de les
persones que han arribat a les platges europees (de Grecia fonamentalment) eren
afganeses o iraquianes. El 2015, 300.000 persones provinents de tots dos paísos van
sol-licitar asil en estats membres.

Des del grup municipal Reiniciem Canals es considera que aquest acord condemna a les
persones refugiades a una situació sense eixida i a fugir deis seus paísos en condicions
deplorables i inadmissibles al segle XXI que atempten contra els drets humans fonamentals.
Els líders europeus “ legalitzen" les devolucions en calent i treuen els colors a l’Europa de la
solidaritat i deis pobles.

Aquesta no és l'Europa que volem construir. No és l'Europa de solidaritat i la fraternitat a la
qual la ciutadania aspirem, sino que es converteix en una Europa xenófoba, racista i cruel
que condemna a persones que lluiten per la seua vida a viure a la intempérie, a
embarassades a donar llum en camps de refugiats i sense cap tipus d'atenció médica, a
nounats a dormir en el fang, exposant-se a la malaltia i la mort.

El poblé de Canals és un poblé compromés amb els drets humans i la solidaritat i, aixi, és
integrant des del mes de setembre de la Xarxa de Ciutats Refugi, una decisió que va ser
presa amb la unanimitat de tota la corporació municipal. Aixi, conseqüentment, l'Ajuntament
de Canals no pot més que estar en desacord amb la mísera actuació de la Unió Europea i de
l'estat espanyol i aixi volem que es manifesté.

Per tot aixó, el grup municipal Reiniciem Canals proposa, per a la seua aprovació, els
següents ACORDS:

PRIMER.- Condemnar públicament des de la página web i xarxes socials de l'Ajuntament
l'actuació de la Unió Europea i de l'estat espanyol.
SEGON - Convocar, amb aquest motiu, una concentració préviament difosa a través de
cartells físics i a xarxes socials, el fons i lemes del qual serán consensuáis pels grups
municipals que donen suport a la moció.

Canals, 31 de marg de 2016
Vicent Tornero- Portaveu del gruprhunícTpal Reiniciem Canals
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 6. DACIÓ DE COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA PRESES DES DE LA 
DARRERA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA, D’ACORD AL QUE DISPOSA L’ARTICLE 42 DEL 
R.O.F. 

 
El Sr. Alcalde, en compliment del que diu l’art. 42 del ROF, manifesta que s’han posat a 

disposició dels Srs/Sres. Regidors les resolucions adoptades des de l'últim Ple ordinari fins l’actualitat. 
 
El Sr. Alcalde fa especial referència en la Resolució de data 11 de març de 2016, relativa a 

l'aprovació del Pla pressupostari a mitjà termini 2017-19. 
 
 
7. DACIÓ DE COMPTE DELS ACORDS ADOPTATS PER LA JUNTA DE GOVERN LOCAL 

PER DELEGACIÓ DEL PLE MITJANÇANT ACORD DE DATA 14-07-15, D’ACORD AL QUE 
DISPOSA L’ARTICLE 115 DEL R.O.F.  

 
El Sr. Alcalde, en compliment del que diu l’art. 42 del ROF, manifesta que s’han posat a 

disposició dels Srs/Sres. Regidors els acords adoptats per la Junta de Govern Local per delegació del 
Ple des de l'últim Ple ordinari fins l’actualitat.  

 
Aixi mateix aprofita per fer especial referència a l'acord de la Junta de Govern Local 

d'aprovació de la liquidació del pressupost de l'exercici de 2015, sessió de data 25 de febrer de 2015; 
i a la dació en compte que es va fer a la Junta de Govern Local en la mateixa sessió de l'informe de la 
intervenció de compliment dels objectius d'estabilitat pressupostària en ocasió de la liquidació del 
Pressupost de l'exercici 2015. 

 
El Sr. Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista) manifestant que debatim molt el que són 

els pressupostos i tal vegada la part de l'execució del pressupost li prestem menys atenció. Bé dir, 
encara que vosaltres heu pogut llegir, dir a la resta de veïns que és el tancament de l'exercici. Primer 
de tot agrair al servei d'Intervenció, ací representat pel seu Interventor, la tasca diària que fan perquè 
la veritat és que fer l'execució en els terminis que marca el ministeri sempre és d'agrair, però donada 
la tasca i l'acumulació de tasques que tenen és per a agrair encara més. Entrant sobre el fons, molt 
breument dir que l'Ajuntament de Canals ha tancat el pressupost de l'any 2015 en un romanent de 
Tresoreria positiu d'1.919.000 euros, és a dir, hem tingut 1.919.000 euros no de superàvit si de 
romanent, perquè el superàvit, concretamente, ha sigut superior als 600.000 euros. Per tant, la 
trajectòria dels últims anys, s'ha vist positivament regida, pense que la situació de l'Ajuntament de 
Canals està completament sanejada té un nivell econòmic i un index econòmic la veritat que 
envejables per part d'altres ajuntaments i així superem a la majoria d'ajuntaments de la Comunitat 
valenciana en els índexs d'inversions per habitant, despesa per habitant, i tenim una ràtio de 
pagament de proveïdors també envejable perquè hem tancat l'any 2015 en 19 dies, en 19, 68 dies de 
pagament a proveïdors. Paguem a 19 dies, es a dir abans de 30 dies que marca la llei. Per tant 
considerem que des del departament d'hisenda, la hisenda pública de l'Ajuntament de Canals, doncs 
està en una immillorable situació, sense deutes bancaris i solament els deutes a l'Administració de 
l'Estat, per la torna de la participació en els Impostos de l'Estat. Per tant, solament donar comptes que 
l'execució del pressupost ha sigut molt positiva, açò ens permetrà, que és l'important, escometre 
obres i escometre inversions en l'exercici 2016 que d'una altra forma no es podrien fer i s'ha continuat 
en la línia d'exercicis anteriors. 

 
L’Interventor de l’Ajuntament abandona la sessió, no reincorporant-se a la mateixa, amb el 

permís de la presidència, sent les 22:24 hores. 
 
Per l'Alcaldia, sent les 22:24 hores del dia trenta-u de març de dos mil setze, s'acorda una 

interrupció per uns minuts per a descans dels assistents, continuant la sessió a les 22:34 hores del 
mateix dia. 

 
8. PRECS I PREGUNTES. 
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 8.1.- PREGUNTA Nº 1 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
 

 
 
 La Sra Suárez González (del Grup Municipal Socialista) assenyala que agraïsc enormement 
vore la paraula positiva en un projecte creat per una regidora del grup socialista, donat l'afecte pel 
treball que teniu a aquest grup. Es va realitzar un qüestionari perquè la gent proposara idees d'aquest 
projecte, que també es va penjar en la xarxa, i aquestes propostes es van arreplegar i es van estudiar 
per l'arquitecte, i en la pròxima comissió ja anirà el projecte de Diputació i ho explicaré tot. 
Fonamentalment el projecte de la Tira del Rei el que s'ha fet és crear un grup motor que estudia el 
que es vol realitzar en un futur, sempre obert a la ciutadania. No ho hem engegat, doncs es va dir que 
prèvia qualsevol actuació es fera una cata del terreny, doncs podria ser contaminant. Ho vaig valorar 
amb els tècnics de Medi ambient i Urbanisme i hem decidit fer prèviament una cata, ja que no té un 
cost elevat, i quan sapiem com està el terreny ja ens engegarem amb el grup motor. Però vull repetir 
que no és un grup tancat, està obert a qualsevol ciutadà. Respecte a la falta de comunicació, sí que 
és veritat, però tenim els mitjans que tenim. Ho he publicitat en la ràdio, en premsa, en la pàgina web, 
en Facebook, vaig contactar amb les dues associacions medi ambientals perquè els donaren difusió i 
conegueren el projecte de primera mà. Va vindre més gent de la que m'esperava a la xarrada i ha 
contestat el qüestionari, anirem millorant i ens anirem adaptant a tots els projectes que duguem a 
terme. 
  
 8.2.- PREGUNTA Nº 2 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS.  
  
 

 
 

PREGUNTA T - PROJECTE DE LA TIFIA DEL REI

Voldríem saber després els avangos que ha hagut respecte el projecte participatiu a
le Tire cdel Rei després de le xerrada realitzada durant le setmene del IVIedi Ambient.
Respecte e aquesta xerrede volem transmetre que valorem positivament le seua
realització i també el fet que es gravara en vídeo ¡ es penjere, tot i que cal millorar-ne
la difusió. Amb la riostra, a día d'ahir, el vídeo tenia £5 visualitzacions i és una llástima
ona vegada fet el treball no fer la difusió corresponent.
La pregunta, com bem dit, és sobre quins ban siguí els propers passos respecte al
projecte després de la xerrada.

Grácies.
Vicent Tornero Oarla Aparici

Reinicíem Oanals

PREGUNTA Z - ANIMALS ABANDONATS

El passat día 10 de marg, apareixia a les xarxes socials de I’ajuntament de nou un
missatge amb una queixa sobre la gestió que s’está fent en relació ais animáis
abandonats. En la queixa, un veí afirmava que la Policía Local no es va voler fer
cárrec d’un animal abandonat, que ell mateix havia avisat, i que se li va dir que havia
de ser ell qui se’n fera cárrec. Sabem, per una companya del nostre col lectiu
vinculada també a aquest tema, que no és un cas aTIIat i que és cert que, en
ocasions, no s'ha fet una gestió adequada en aquest sentit. Per aíxó preguntem de
nou, sense ánims de ser insistents, sinó més bé amb la intenció d’aconseguir que
s'actue al respecte si:

- Existeix un protocol per a aqüestes situacions? Quin és? Podrien fer-lo públic a
través de les xarxes socials per ajudar ais vems i veínes que es troben en aqüestes
situacions i evitar conflictos?

- Rer qué, si existeix, no s'está complint?
- Atés que de cara ais mesos d’estiu solen augmentar els abandonaments, s’ha

pensat prendre alguna mesura per conscienciar a la ciutadania i evitar aqüestes
desagradables situacions?

Vicent Tornero
Reiniciom Oanals

Carla Aparici
Reinicíem Canals
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 El Sr. Sanchez Aguado (del Grup Municipal Compromis) manifesta que aquest regidor està 
obert a qualsevol consulta de qualsevol regidor, evidentment, i el telèfon ho teniu tots. Em sorprèn 
que es puga fer més cas a les xarxes socials que, per a mi, la seua informació és dubtosa. Tinc accés 
a tots els parts diaris d'incidències de la Policia, i en cap moment em consta açò, ni em consten 
abandonamets massius d'animals. Ja vaig explicar que estàvem fent front a un cost de 295.-€ per 
animal arreplegat, no existeix cap protocol doncs no estem obligats a açò, és a dir hi ha una legislació 
que és aplicable. Em sorprèn que quan es fa una campanya de sensibilització, de “cuidat-cuida’l”, 
quan s'aplica la legislació i se sanciona a alguna persona per incompliment, també se'ns critica per 
estar aplicant la legislació, i la finalitat d'aquesta campanya era conscienciar a la gent. El que no 
podem és responsabilitzar-nos de totes les persones que tinguen animals i els abandonen, torne a dir 
no em consta en aquest moment que s'estiguen fent retencions de crèdit, doncs les signe jo, de fet la 
del primer trimestre s'ha retornat perquè no s'ha consumit. I també vos dic, doncs sóc el responsable 
de l'àrea, que els nostres agents algunes vegades fan més del que és responsabilitat d'ells. És veritat 
que estem tractant de complir el millor que podem, que podríem millorar, efectivament, de fet vam 
tindre una reunió en l'associació que s'ha constituït, i estem esperant que presenten la documentació 
per al seu registre municipal. Aquest regidor està obert a qualsevol ciutadà que em telefone i si s'han 
donat segur que s'investigarà, però ja he dit la retenció d'aquest primer trimestre s'ha retornat per que 
no s'ha fet ús i els vam oferir la col·laboració, doncs no tenim cap inconvenient a fer qualsevol conveni 
o activitat amb l'associació que pensem que serà més productiu que el que estem fent ara. 
 
 
 8.3.- PREGUNTA Nº 3 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS.  
 

 
 
 
 El Sr. Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista) assenyala que agraïsc la pregunta, 
doncs veig un seguiment al tema. Encara no s'ha fet, l'exercici no ha finalitzat, evidentment és la 

PREGUNTA 3 - PRESSUPOSTOS

Al Pie del passat 22 de desembre en qué es van aprovar els pressupostos, vam
posar en coneixement del regidor d’Hisenda que pensavem que havia d’obrir-se un
procés informatiu sobre els pressupostos cap a la ciutadania, tot facilitant l accés a la
¡nformació a través d'algun deis diversos i senzills mecanismes i plataformes
audiovisuals existents. El regidor ens va dir en aquell moment que es faria. Més tard,
com ja vam dir en gener, apareixia al Levante una noticia en qué s'anunciava que es
donaría una “amplia información para que puedan ser comprendidos por los
ciudadanos”. En el Pie de gener demanávem explicacions sobre aquesta confusió
voluntaria o involuntaria cap a la ciutadania i se’ns va respondre, per part del regidor,
en paraules textuals que “si no s'ha comengat a fer el desglossament del pressupost
i donar la informació com creiem que s'ha de donar és perqué el pressupost no esté
aprovat definitivament, hi ha una impugnació al pressupost, que mentre no es
resolga fa que aqueix pressupost este en suspens”. Aquesta aprovació definitiva deis
pressupostos es va fer el passat 18 de febrer.

- Per qué si es va dir que es faria no s’ha fet? Ho han descartat, ho tenen encara
pendent...?

- Entenem que després d’haver publicat que estava fet sense estar-ho hauria d'haver
corregut certa pressa. També haunad'haver-se accelerat atenent que els
pressupostos són anuals; no anem a informar d'aquests en comengar a debatre els

nous.
- Pot explicar-nos l'estat actual de la qüestió i les intencions al respecte?

Vicent Tornero
Reiniciem Canals

Moltes gracies
Carla Aparici

Reiniciem Canals
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primera vegada que es va a fer un treball així i la veritat és que ens està costant una mica més del 
que en principi volguérem o desitjàvem. Estem treballant per a donar una resposta i fer el que vam dir 
que es faria. No sé si al grup Reiniciem el que de debò li preocupa és la publicació en el Levante de la 
notícia o no, i jo crec que al grup Reiniciem el que li ha d'importar de debò és que es faça aquesta 
explicació del pressupost. Es farà, se li demanarà el seu pareixer en la comissió d'Hisenda i espere 
que la participació de Reiniciem, estic segur, siga molt positiva. 
 
 8.4.- PREGUNTA Nº 4 DEL GRUP MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 

 
 
 El Sr. Alcalde manifestant que contestare jo com a delegat de comunicació. El tema de 
Canals en línia és una aplicació que es va engegar en l'anterior legislatura, intentant que la gent 
participara per a indicar les incidències que havien. Nosaltres vam vore que hi havia moltes més 
possibilitats, era una eina molt potent que tenia moltes més possibilitats. M'he posat en contacte amb 
l'empresa de l'aplicatiu, i ens va dir que teníem la possibilitat d'accedir a una versió superior, que a 
més del que ja es feia, els serveis de l'Ajuntament podríem accedir a aquesta aplicació i gestionar les 
incidències que es van produint, i estem ací. És veritat que hi ha un desús, i creiem que hem de 
tornar a potenciar-ho i la idea és rellançar-la, renovar la imatge, fer una presentació perquè la gent el 
descarregue i ho utilitze, que es facen suggeriments, enquestes i comunicació de les diferents 
activitats, la veritat és que la intenció és posar-ho en valor. 
 
 8.5.- PREGUNTA Nº 5 DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR. 
 

PREGUNTA 4- APLICACIÓ CANALS EN LÍNIA

Al Pie del passat mes de novembre preguntárem si es tenia pensat seguir
pagant l’aplicació de Canals en Línia, atés que, com havíem observat, seguía sense
estar actualizada des del mes d’abril. La regidora ens va dir que sí que anava a
continuar utilitzant-se l’aplicació, que s’havia de veure quina persona s’encarregava,
pero que la intenció era eixa. A més, vam veure com en els pressupostos de 2016
s'incrementava la partida dedicada a l’aplicació. Pero estem -ja quasi- en abril de
2016 i l’aplicació continua, com en abril de 2015, sense actualitzar-se.

Voldríem saber, de nou, si pensa utilitzar-se l’aplicació i, si és així, per qué no
s'ha fet fins ara.

Si és que no, ens agradaría saber, per qué no se'n fa ús quan tant en setembre
com en el moment de l'aprovació deis pressupostos sí que s'afirmava voler-ne fer ús.

Moltes grácies
Vicent Tornero

Reiniciem Canals
Carla Aparici

Reiniciem Canals
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 El Sr. Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista) assenyalant que sabeu que hi havia una 
concessió que venia de l'antiga corporació del PP. El concessionari del bar, que realitzava l'obertura i 
neteja d'instal·lacions, voluntàriament va deixar el local. Per tant no existeix actualment un 
concessionari ni reglament de l'Aula de Natura, que s'està realitzant actualment, que és on es podrà 
dir que ús, com i quan s'utilitza l'Aula de Natura. Evidentment en aquestes pròximes festes de Sant 
Vicent tampoc s'obrirà, precisament per no existir concessionari de l'Aula de Natura. 
  
 
 8.6.- PREGUNTA Nº 6 DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR. 
 

 

En estos días de pascua donde es tá la buena costumbre de celebrar la
con famil iares, amigos, e tc., es frecuente i r a l para je local del Tú nel.
Pero es te a ño, segú n nos han dicho y hemos comprobado, no ha s ido
posible ut i l izar las ins ta lac iones del Aula Natura porque es taba
cerrado.

¿Es verdad que no ha es tado abier ta la ins ta lac ión al pú bl ico, aunque
solo fuera para i r a l servic io? ¿Cuál ha s ido el mot ivo?

Ante las inminentes f ies tas de San Vicente es te f in de semana, ¿es tarán
abier tas las ins ta lac iones para poder a tender las neces idades de
nuest ros vecinos?

Cel ia Bononad

Con el inicio de la primavera y la llegada del calor, aparecen y
proliferan numerosos enjambres de abejas. Desde el Grupo
Popular , tenemos constancia de las quejas y avisos por parte de
varios vecinos, que han comunicado al Ayuntamiento la presencia
de abejas en los árboles de la “ Plageta Sant Nicolau ” , en el
Ambulatorio y también en las cercan ías a los colegios. Son zonas
donde la presencia de ni ños es com ú n y se está convirtiendo en un
verdadero problema para el vecindario.

¿Se van a tener en cuenta los avisos de los vecinos
afectados, o por el contrario el Ayuntamiento va a seguir ignorando
tales quejas?

En caso afirmativo, ¿qué medida o medidas están previstas
que se lleven a cabo y en qué plazos? Porque recordamos que la
próxima semana los niños ya vuelven a los Colegios, aumentando
el riesgo de producirse un alto n ú mero de picaduras.
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 La Sra Suárez González (del Grup Municipal Socialista) assenyala que respecte a l'àrea de 
Medi ambient no hem tingut cap queixa en l'Ajuntament. Si és veritat que en les xarxes socials ho he 
pogut comprovar, no sé si es van a dur a terme campanyes de prevenció o sensibilització, açò t'ho pot 
contestar el regidor delegat. Vam tenir l'ocasió de xarrar amb l'Associació ecologistes en acció i 
Greempeace i es van a fer campanyes de sensibilització davant el greu problema que hi ha en la C. 
Valenciana de la mort massiva d'abelles. Si m'hagueres preguntat per vespes, canviaria el tema, però 
les abelles tenen una funció primordial, que és la pol·linització, i per a una comunitat com aquesta, 
amb una activitat agrícola molt important, les abelles són vitals, i des de la meua àrea ens negarem 
rotundament al fet que es maten, exterminen, no sé com dir-ho. Però en fi anem a fer una campanya 
de sensibilització davant la gravetat del problema per l'ús de pesticides, perquè no es maten les 
abelles. 
  
 La Sra Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis) manifesta que si que es va fer una 
actuació per part de la B.O.S. llevant un eixam i una altra per un arbre que hi havia prop d'un col·legi 
que estava en flor i les abelles anaven a menjar, però no hi havia cap perill, elles fan la seua funció 
polinitzadora, i jo no tinc cap altra actuació, si existeix algun problema, evidentment ho atendrem, 
gràcies. 
 
 El Sr. Sanchez Aguado (del Grup Municipal Compromis) manifesta que tant els 
representants del govern, com els tècnics han participat de les reunions de l'àrea de salut de Xàtiva, 
on s'ha tractat el tema de la mosca negra i mosquit tigre, i s'està preparant una campanya, però en 
cap moment s'ha considerat que les abelles siguen una plaga a exterminar, ni molt menys, i com a 
pare i per sentit comú, “xiquet no poses la mà ací, deixa l'abella tranquil·la”. És a dir, On estan els 
eixams, quantes denúncies hem tingut?, a ningú li consta cap denúncia. Sí hi ha hagut un eixam en el 
convent i s'ha atès. Hem d'anar amb compte de no generar una alarma on realment no existeix, s'han 
fet les actuacions pertinents, en temes com la procesionaria, però en tema d'abelles no existeix cap 
problema. 
 
 El Sr. Pérez García (del Grup Municipal Popular) assenyala que crec que en cap moment des 
del PP s'ha parlat d'exterminar, crec que l'Ajuntament té l'obligació de prevenir els possibles perills. 
Els xiquets entenen moltes coses, però és suficient que els digues no poses el dit ací, perquè ho 
pose. El que preteníem és que aprofitant aquestes vacances, en els col·legis que es previnga els 
possibles perills a qualsevol xiquet, i no hem parlat d'exterminar ni matar a cap abella, hem dit que es 
mire i si l'eixam s'ha de canviar de lloc, que es faça, però se'ns ha tractat com exterminadors. 
 
 El Sr. Alcalde assenyala que l'únic perill és quan toques un eixam. L'únic que existeix, crec 
que des de fa dos anys, i no ha provocat cap picada, és en el convent de Santa Clara, i es va actuar i 
ja està, i evidentment si hi ha arbres amb abelles, tant de bo duren molts anys, doncs el dia que no 
existisquen abelles, la població mundial està condemnada a desaparèixer. 
  
 
 8.7.- PREGUNTA Nº 7 DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR. 
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 El Sr. Sanchez Aguado (del Grup Municipal Compromis) manifesta que desconec les hores 
que va fer la Policia Local al novembre de 2014, efectivament al novembre, desembre i gener és quan 
més actes hi ha doncs coincideix festes de nadal, presentacions, cercaviles, festes de Sant Antoni. 
uan es diu que entre novembre 2014 i gener 2015 hi ha una diferència d'un 193%, sembla alguna 
cosa extraordinaria i estem parlant de 108 hores més. Com se sap, doncs aquesta situació l'hem 
heretat, tenim places vacants en la plantilla de la policia, que hem començat a esmenar amb una 
borsa d'agents, per a cobrir les vacants, doncs per a intentar cobrir serveis bàsics i mínims de la 
plantilla. Tnim una baixa des del mes de juliol 2015 que no estava prevista ni pressupostada i s'ha 
produït i si volem seguir mantenint els mateixos nivells d'atenció al ciutadà, doncs estem fent front a 
vacants i baixes de llarga durada que no pressupostàvem. Aço són les 108 hores de més que s'han 
fet i les de desembre 2015-gener 2016, efectivament és per aqueixes causes. I ja dic que hem iniciat 
aquesta borsa de treball, que no entenem com no s'havia fet abans. Aquesta situació es ve 
arrossegant des de fa molt temps, tenim una plantilla mínima per a intentar cobrir els serveis que 
després tots demanem. 
 
 La Sra Castells Villalta (del Grup Municipal Compromis) manifesta que si estic comprovant 
de 2014 i 2015 i tampoc veig molta diferència en la brigada municipal, desembre i gener tots sabem 
que hi ha festes tant patronals com de nadal i que es fan hores per a muntar entarimats i altres coses. 
No trobe una diferència excessiva.  
 
 El Sr. Carull Blasco (del Grup Municipal Popular) assenyala que ja he posat que existeix una 
diferència negativa de 22 hores respecte de l'any anterior.  
 

A/A. Joan Caries Pérez como Alcalde/Presidente del Ayuntamiento de Canals.
Creemos que no ha habido ningún acontecimiento extraordinario,como montajes de escenarios
para conciertos,etc.y por lo tanto deducimos que tampoco ha habido ningún acontecimiento
extraordinario protocolario o de desfiles en las fiestas patronales pasadas.
Pero si observamos un incremento desmesurado en las horas extras realizadas, sobre todo por la
Policía (.ocal, según detalle:

Meses del ano Policía Local Brigada de Obras y Servicios
Horas Importe Horas Importe

Noviembre 2014 39,50 1.022,72
Diciembre 2014 116,00 3.054,86 30,00 486,01
Enero 2015 26.00 757.80 « 194.00 3.385,94

Noviembre 2015 151,00 3.999,31
Diciembre 2015 224,00 5.649.00 72,50 1.183,64
Enero 2016 275.00 7.181,66 . 171,50 2.779,65

Diferencia en los meses Policía Local Brigada de Obras y Servicios
Nov. 2014 y 2015 + 115,50 horas = 382 % +
Dic. 2014 y 2015 108,00 horas = 193 % + + 42,50 horas = 241% +
Ene. 2015 y 2016 + 249,00 horas = 1.057 % + - 22,50 horas = 11% -
En el período de noviembre,diciembre de 2014 y enero 2015 que gobernaba el Partido Popular se
pagaron un total de: 8.707,33 euros en horas extras a la Policía Local y Brigada de Obras y
Servicios.
Y en el período de noviembre,diciembre de 2015 y enero de 2016,con el actual equipo de
gobierno se han pagado un total de: 20.793,26 euros en horas extras a la Policía Local y Brigada de
Obras y Servicios.
Lo que supone un incremento de 12.085,93 euros es decir un 238,80°/o mas.

Iba en todos los programas electorales la contención del gasto y van despilfarrando los euros de
los contribuyentes de Canals.
PREGUNTAS:

Ia.- ¿a que se debe este desmesurado incremento???

2-.- Por que se da esta pésima administración de los impuestos de los vecinos de Canals???

Representante del Grupo Popular
Andrés Carull Blasco

<ffi>
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 El Sr. Alcalde assenyala que quan algú fa hores extres és per realitzar un servei a la 
ciutadania, en la policia és perquè no patrulla un agent solament, que és molt important i en la brigada 
és per atendre actes que es realitzen. Per tant les hores extres estan més que justificades, amb 
proposta del regidor de l'àrea, i no es fan per fer més despesa, sinó per atendre millor al ciutadà. 
L'Ajuntament és una empresa de serveis i quan hi ha necessitat de fer alguna actuació fora d'horari, 
es fa, dotant d'hores extres, o no es fan les actuacions. 
 
 8.8.- PREGUNTA Nº 8 DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR. 

 
 
 El Sr. Alcalde assenyala que a més de la funcionalitat i estalvi econòmic, es vol evitar un 
forat de seguretat, que és el que teníem ara. Tu com a tècnic saps que el servidor que utilitzàvem, hi 
ha gent en aquesta casa que no ho utilitzava perquè tenia por, pensava que era vulnerable. Ara tenim 
un segur, que reuneix tots els protocols de seguretat, lloguem una empresa que ha realitzat el treball, 
es va convidar a tots els treballadors i membres corporatius perquè vingueren a formar-se en aquest 
nou correu i en aqueix moment se'ls canviava la contrasenya de seguretat i no hi havia cap problema. 
Evidentment si existeix alguna sospita que algú ha mirat, indagat o fet alguna cosa que no correspon, 
tu saps molt bé que totes aquestes coses deixen empremta, per tant pot fer-se la denúncia 
corresponent i fer el que s'haja de fer. Crear sospites d'una cosa, que jo estic convençut que no, 
doncs de la mateixa manera que ara es pot indagar, suplantar, l'administrador del correu electrònic 
abans podria, segurament, entrar dins de la contrasenya i mirar el que hi havia dins del correu, i estic 
convençut que els tècnics no ho han fet. Per tant aquestes sospites crec que no tenen cabuda. S'ha 
seguit el procés correcte i no va a prendre's cap mesura, la intenció d'aquesta corporació és continuar 
treballant en la millora dels serveis informàtics i de la seguretat, doncs al final el que pretenem és una 
administració electrònica perquè els ciutadans des de casa puguen fer les seues actuacions. 
 
 El Sr. Gimenez Alcalde (del Grup Municipal Popular) assenyala que si ens poguera fer un 
xicotet informe sobre el procediment, li l'agrairíem. 
 
 8.9.- PREGUNTA Nº 9 DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR. 
 

L'ajuntament de Canals ha real i tzat un canvi al servidor de correu
electrónic per ais treballadors i representants polít ics de la corporació.
Entenem que la final i tat d’aquesta migració ós aconseguir més
funcionali tat i estalvi económic, amb la qual cosa, aplaudím la iniciat iva
i la recolzem.
Per contra, hem trobat irregulari tats en el procediment portat a carree
per aconseguir este canvi.

D'una banda, otorgar de forma simultá nia la mateixa contrasenya a
tots els usuaris implica un important forat de seguretat, perqué ha
sigut possible accedir ais comptes deis al tres usuaris, indagar en
correus i informació aliena i, f ins i tot, possibi l i tat de suplantació
d'identi tat.

D'al tra banda, els correus del servidor anterior han desaparegut i seria
convenient recuperar-los per la importancia que poden teñ ir algú n
d'el ls.

Davant aquest cas informátic de problema de seguretat, pregunten!
¿s'ha segult el procediment adequat, corréete i legal per a portar a
carree el canvi de servidor de correu electrónic ?
¿va a prendre's alguna mesura al respecte?

<*

Fernando Giménez
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 La Sra. Dª Claudia Suárez González (del Grup Municipal Socialista) s'absenta de la sessió 
sent les 23:11 hores. 
 
 El Sr. Orea Pedraza (del Grup Municipal Socialista) assenyalant que tal vegada si el PP 
haguera vingut a la ultima comissió d'Hisenda, a la qual es va absentar, tindria la resposta 
anticipadamente. De totes maneres t'ho vaig a indicar. Es veritat que tenim lapsus. Quan parlava dels 
préstecs m'estava referint a deutes que es tenen en la participació dels pressupostos de l'estat, ja ho 
vaig dir en la comissió informativa perquè constara, en aquell moment em vaig confondre, però 
reconec públicament una altra vegada que el govern del PP quan va acabar la legislatura va deixar 
0.-€ de deute bancari, que no 0.-€ de deute. Crec que poc té a vore amb ser un bon gestor o no, 
doncs acabem d'adonar de l'execució pressupostària, de més de sis mesos, ja que entrem al juny i 
tenim un superàvit, tal com li agradava dir al PP, d'un milió nou-cents cent mil euros. Realment és un 
romanent de tresoreria positiu, alguna cosa haurem fet bé. Quant a la segona pregunta, jo te la 
conteste, però crec que jo no puc reconèixer que hem sigut l'enveja o no de molts municipis, doncs ho 
desconec, i el que sí reconec és que vau deixar una economia sense deutes bancaris, l'economia 

C A N A L S

A/A Joan Car ies Pérez como Alcalde/Pres idente del Ayuntamiento de Canals.

\

Sí a mi me preguntan si tengo préstamos en entidades bancarias, bien sea hipotecario,
personal, leasing, etc., debo de saberlo si soy un buen administrador de mi economía; si tengo
préstamos y digo que no los tengo o si no los tengo y digo que si que los tengo, estoy faltando
a la verdad y demostrando que soy un pésimo administrador.
Un particular debe saber como están sus deudas, un gerente de una empresa debe de saber las
deudas de la misma y un administrador de la índole que sea, debe de saber las deudas que
tiene la entidad que administra.

En el pasado pleno del 28 de enero, en una de las preguntas hechas por el Partido Popular,
decía un párrafo:
“ Es sabido por todos que el Partido Popular dejó una economía saneada en el Ayuntamiento,
es decir CERO deudas a los bancos, repito CERO euros de deudas a los bancos ..."

Cuando pusimos "es sabido por todos" creíamos que "todo el consistorio los sabía".
Pues parece ser que no, el Concejal de hacienda dijo que no es cierto que el Partido Popular
dejó cero euros de deudas a los bancos y que hay concretamente dos préstamos, según consta
en el acta del pleno, que copio a continuación:

"El que si que he de rectificar és que el Partit Popular no deixe O euros de dubte bancari, vostés
han de saber que realment hi ha dos prestecs bancaris pendents de pagament que
s'amortitzaren conforme están establits en ets seus contractes, pero no és veritat que hagen O
euros de deute bancari."

Nos sorprende que el Concejal de Hacienda manifieste esto que dijo; personalmente como
ciudadano de Canals, desconfío de un administrador que cuando se hace cargo de la concejalía
y mas de seis meses después no sepa si había dos préstamos en vigor, e incluso habiendo
realizado unos presupuestos para el 2016.

Entendemos, que por parte del equipo de gobierno, no se quiere reconocer la buena gestión
económica que hizo el Partido Popular, dejando un nivel de endeudamiento cero con los
bancos y remanente en la tesorería del Ayuntamiento.

Los préstamos que tenía este Ayuntamiento con el BBVA (Banco de Crédito Local-Argentaria)
y con el Banco de Santander, fueron amortizados en su totalidad el 14 de mayo de 2015, 10
días antes de las elecciones municipales pasadas.

PREGUNTAS:

Ia.- Por que se falta a la verdad diciendo que hay dos préstamos con los bancos??

2a.- Por que no reconoce el equipo de gobierno de una vez por todas, que ha recibido una
economía saneada y sin deudas en los bancos y que hemos sido la envidia de muchísimos
ayuntamientos, al no tener deudas de este tipo y una economía con superávit, Sr. Alcalde??

Rep
An

Popular
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sanejada seria un llarg debat, per tant no puc contestar-la, però com entenc que és més un prec que 
una pregunta, espere haver-te contestat al que preguntaves. 
 
 La Sra. Dª Claudia Suárez González (del Grup Municipal Socialista) se reincopora a la sessió 
sent les 23:14. hores. 
 
 El Sr. Pérez García (del Grup Municipal Popular) assenyala que qualsevol pregunta que fem, 
veig que s'intenta donar-li la volta. No vulgues ara justificar una cosa. Et vas equivocar i ja està. És 
tan difícil dir, doncs?: sí, em vaig equivocar.  
 
 El Sr. Alcalde manifestante que  crec que sóc bastant condescendent, cosa que si anem a 
l'anterior legislatura no era així, no ens deixàveu ni un moment, i tu ho saps molt bé, però crec que 
Toni ha reconegut el que ha reconegut i està gravat i en acta. 
  
 8.10.- PREGUNTA Nº 10 DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR. 
 

 
 
 
 
 El Sr. Sanchez Aguado (del Grup Municipal Compromis) manifesta que si el regidor 
d'Hisenda va incloure aquesta partida de 7.200.-€ va ser a petició meua com a regidor de Seguretat 
Ciutadana, doncs un cos de voluntaris, que voluntàriament haja deixat de prestar els seus serveis en 
el nostre municipi, no vol dir que no vagen a haver-hi més. Un pressupost és el que diu la paraula, un 
pressupost que es podrà executar o no, després el tancament comptable serà el que serà, però 
enteníem millor deixar aquesta partida pressupostada, doncs s'està treballant per a recompondre 

A/A. Joan Caries Pérez como Alcalde/Presidente del Ayuntamiento de Canals.
Segú n consta en el ejercicio cerrado de 2014, Protección Civil, le suponía un gastos al
Ayuntamiento de:

Ejercicio 2014 cerrado, con un gasto total de: 7.152,69 euros

Reparación y Mantenimiento Vehículos de 1.491,53 euros
Combustible por importe de 2.912,00 euros
Vestuario 2.749,16 euros

En el ejercicio 2015 y hasta 31 octubre el gasto fue de: 1.375,61 euros

Reparación y Mantenimiento Vehículos de 173,10 euros
Combustible por importe de 1.070,00 euros
Vestuario 0,00 euros
Alumbrado dependencias 132,51 euros

Presupuestado para 2016, siendo que antes de acabarse el año 2015, ya no prestaban
ningú n servicio en Canals, ya habían devuelto las llaves del coche y del local.
Sabiendo que ya no prestarían servicio se presupuestan: 7.200,00 euros

Reparación y Mantenimiento Vehículos por 1.000 euros
Alumbrado, suponemos de las dependencias 400 euros
Combustible estimado por importe de 2.500 euros
Vestuario previsto en 2.000 euros
Teléfono e Internet previsto en 1.300 euros

PREGUNTAS:

Ia.- ¿Cómo se presupuesta un gasto que se sabe ya de antemano que no va ha tener
lugar?

2a.- ¿Así realiza el Regidor de la Hacienda local los presupuestos, poniendo partidas
que no van a tener aplicación?

Hubiera sido mas coherente que este dinero de 7.200 euros, engrosara la partida de
asistencia social, por ejemplo para paliar las necesidades de aquellas familias con
riesgo de corte de suministros de agua, luz, gas, etc.

Representante del Grupo Popular
Andp ŝ^arull Blasco
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aquest cos en el poble. El que no es pot actuar és en la voluntarietat de les persones, atès que és un 
servei voluntari i no remunerat, però estem treballant en açò. Cal recalcar que aquest equip de govern 
ha augmentat en un d'increment del 25% en la partida per a Benestar Social, agraïm el seu interès en 
què continuem augmentant aquestes partides, i en açò estem. Gràcies. 
 
 8.11.- PREGUNTA Nº 11 DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR. 
 

 
 
 

 
 

A/A: Joan Caries Pérez com Alcalde/President de l'Ajuntament de Canals

El passat plenari ja vam fer una pregunta per que sens aclarirá que estava passant a les
subvencions esportives tant del 2015 como del 2016. Sabiem que les coses no
s'estaven fent com tocava i que al final les consecuencies anaven a ser per a les
associacions esportives del poblé.
HUí fa mes dos mesos d'aquest plenari, i novament estem davant d'un altre plenari
ordinari. La problemática s'ha vist incrementada, ja que les subvencions del 2015,
encara que suposem que han sigut pagades, vam demanar un llistat amb la relació
d'associacions esportives que contiguera la data de justificació i pagament de la
mateixa, així com de la quantitat satisfeta, que li recordem al senyor alcalde tampoc ha
sigut enviat a aquest grup, les del 2016 encara no s'han ni repartit.
Demá estem ja al mes d'abril, a que espera aquest equip de govern per a resoldre
aquest tema. Tinguem noticies de moltes associacions que están tinguent problemes a
l'hora d'afrontar els seus pagaments, i tot es culpa de la desgestió que Tactual equip
do govern porta a aquesta important área.

¿Sabern la quantitat de xiquets, xiquetes i adults que practiquen esport al poblé?

¿Sabem les activitats que totes aqüestes associacions realitzen sense cap ánim de lucre
i que grácies a aqüestes el poblé de Canals es referencia en les mateixes?

Están posant en perill tot l'entramat associatiu esportiu del poblé, espere que sápiguen
el que están fent.

Es per tant que li preguntem:

1. ¿Hi ha data prevista per a la resolució, i el que es més important per al
pagament de les subvencions d'aquest any?

2. ¿Pensen donar participació, i que el consell de Tesport, que encara no esta
convocat, participe en les mateixes com tant han exigit altres vegades?

3. ¿Tenen pensant alguna mesura per pal -liar aquesta desgestió?
4. El passat plenari, tant el regidor de esports com el d'hisenda van dir que les

subvencions estaven pagades, no sabem el que van tardar, pero sabem que si
hagueren estat pagades el divendres o dilluns següent les associacions
hagueren tingut el ingrés, i no fou així. ¿Qui es el responsable per tant del
mateix? ¿Del regidor d'esports per no facilitar la informació en temps al
departament d'hisenda, o del regidor d'hisenda per no tramitar les mateixes
amb rapidesa?

Sol volem que donen solució a aquesta problemática que han creatvostés amb
l'únic objectiu de desfer tot el que fins ara h¡ havia.

Volem aprofitar per agrair l'enorme labor que totes les assocacions tant
esportives, com culturáis, mediambientals, juvenils, etc... realitzen al poblé, i
esperem que aquest equip de govern sápiga valorar la mateixa

Canals, a 31 de marg del 2016

Antonio Pérez Garcí a
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 El Sr. Garrido Centelles (del Grup Municipal EUPV) manifetant que una constant que té 
aquest equip de govern és que s'està tardant en tot una mica més del que tocava, i per dues 
qüestions, una perquè estem regularitzant allò que no estava, i és molt, moltíssim, i una altra per la 
desídia que tenia el grup de govern en certes qüestions. En referència a les subvencions de 2015 se't 
va contestar en el mateix moment i lloc, són nominatives i estan definides i legalitzades, i et vam dir: 
menys una que no ha presentat justificant, totes les altres han sigut pagades. Després fas dues 
preguntes més i una afirmació que em sembla el més greu que hi ha. La primera és sí sé jo, o el grup, 
quants xiquets hi ha?, evidentment que sí, són més de tres mil cinc-centes persones i registrades més 
de dues mil cent cinquanta, clar que ho sabem. En la segona, clar que sabem les activitats que 
realitzen, sens dubte, sempre ho hem sabut. I la tercera, que és el més greu, es diu: s'està posant en 
perill tot l'entramat associatiu. Tu saps que és posar en perill una associació?, tenir-la fora de la 
legalitat. Imagina que haguera passat alguna cosa en el moment en el qual tu estaves governant. 
 
 El Sr. Pérez García (del Grup Municipal Popular) assenyala que doncs igual que si succeeix 
ara quan tu estàs.  
 
 El Sr. Garrido Centelles manifetant que no Toni, no, estàs molt equivocat. Nosaltres estem 
complint la legalitat, i el problema que tenim és que com estem regularitzant tot allò, que no estava 
regularitzat, doncs ens topem amb el defecte temps, que és essencial. I la qüestió important no és 
com açò comença, sinó com acabarà, el temps en política és molt relatiu. És evident que em 
pregunteu com s'està endarrerint-se tant el pagament, però dir que s'està posant en perill les 
associacions a Canals, açò vau ser vosaltres amb tota la falta de normativa, no hi havia res, 
absolutament res, ni donats d'alta els monitors en S. S. ni res. Tu has afirmat ací que posem en perill 
les associacions, i açò és un rumor, que anem a acabar-ho tot, que anem a arrasar amb tot, és un 
rumor. Vaig a explicar-te una anècdota: Plúbio Cornelio Escipión, el pitjor enemic no ho tenia en 
Anibal i els altres, ho tenia en la seua casa, exactament en Quinto Máximo, i saps el que li deia quan 
sentia els rumors del que estava passant?: No anteposes mai els rumors al be de l'estat. T'ho dic, els 
rumors mai són bons i a la llarga fan mal. Després, està prevista una solució?, nosaltres anem a 
seguir amb el que toca, anem a ser legals en aquest sentit i falten deu dies perquè presenten tota la 
documentació,  s'ha donat la màxima difusió en la ràdio, em vaig reunir amb totes les associacions i 
vaig demanar disculpes, doncs és una fallada per la mateixa burocràcia i funcionament ens ha eixit 
malament, per qüestió de temps. Sí que és veritat que amb el del Consell tinc una espinita i t'he de 
donar la ra. Tenim pensada alguna mesura per a pal·liar, no, la mesura és aquesta, complir la 
normativa, no anem a deixar de pagar. L'any passat en nominatives es van presentar 26 
associacions, enguany 31, a més dels xiquets per a beca i d'aqueixes 31 s'han quedat 3 fora per 
presentar fora de termini, i anem a seguir així. Les associacions són més responsables del que ens 
pensem i estan complint la normativa, però és que abans no s'exigia, i des de 2011 es podria haver 
realitzat. Nosaltres tenim un projecte que pensem serà el que està en la línia correcta, estaran totes 
protegides, registrades com toca i dins de la legalitat, açò és el més important. Donar-te les gràcies 
per haver-me fet la pregunta i dir-te que en el pròxim ple tindrem el Consell d’Esports establit. 
 
 El Sr. Pérez García assenyalant que seria molt demanar, que m'enviàreu un llistat amb el 
nom de l'associació, data de presentació, data de pagament i quantitat?, doncs com tu saps són 
nominatives i algunes associacions no poden justificar la quantitat, i vull saber-ho, és tan difícil? dos 
mesos i no se m'ha contestat.  
 
 El Sr. Garrido Centelles manifetant que no passa res, et contestaré per escrit. Jo vaig estar 
vuit mesos sense contestació i al final es va denunciar la cosa. No passa res, es passarà per escrit. 
 
 El Sr. Alcalde assenyalant que si tens alguna pregunta sense contestar, fes un escrit dirigit a 
l'Alcalde i tranquil que se't contestarà tota la informació que, com a regidor que eres, tens dret. 
 
 8.12.- PREGUNTA Nº 12 DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR. 
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 El Sr. Requena Muñoz (del Grup Municipal Gent de Canals) manifestante que  perquè la 
gent sàpia que estem parlant: la passada fira de setembre, la primera que va fer aquest equip de 
govern intervenint, no al 100% doncs havien coses que ja estaven encaminades, i se'ns va ocórrer, 
com ja vam dir en comissió informativa, i a tots els va semblar bé, fer un sopar per a la gent jove del 
poble. Aquesta activitat va ser un èxit, però la pregunta és, que en els mitjans de comunicació de 
l'Ajuntament hi ha un missatge que diu en un primer moment que s'han inscrit més de 150 grups de 
joves, posteriorment hi ha un altre missatge que diu que al final, una vegada acabada la inscripció 
han sigut 160 joves. La seua insistència és a saber que ha passat amb açò, que al principi vam dir 
150 grups i després 160 persones, evidentment és una equivocació de la persona que redacta la 
notícia. Siguem seriosos en un ple, tant temps arrossegant açò, quan en el propi preàmbul de la 
pregunta es diu: una vegada finalitzada la fira, farem, entenc el PP, una valoració de totes elles, 
entenc les activitats de la fira, per a aportar noves iniciatives que contemplen i augmenten les actuals, 
molt bé. Des que sóc regidor en aquest Ajuntament, i va camí de 9 anys, porte demanant al PP 
popular en les anteriors legislatures, que el que havia de fer era una valoració de la fira, doncs 
evidentment cadascun tenim un model diferent, però el que no han fet vostès, i ací hi ha 
compromisos, que és molt més greu que que una errada gramatical del regidor de fira i festes, vaig a 
intentar ser el més textual possible: “en la pròxima comissió valorarem la fira” i açò no ha passat mai. 
L'actual equip, a través de la regidora de fira i festes, Celia Ibañez, ací present, va proposar abans de 
la fira que quan passara, escoltaríem a tots els grups, per a elaborar entre tots les propostes de 
millora de la fira. Fins al moment l'equip de govern i alguns de l'oposició hem aportat per escrit idees 
per a millorar la fira, casualment vostès són els únics que no ho han presentat. Per tant em quede 
amb aquest recordatori, que ja s'ha esmenat l'error, que ho admet, que “150 grups i després 160 
persones” és un error gramatical, però sembla més important que aportar idees per a millorar la festa i 
al poble.  
 
 El Sr. Pérez García assenyalant que de tot açò et saltes la part on demanem per escrit un 
llistat amb els noms de les persones que s'han inscrit en aquest període que va des del 10 al 14 de 
setembre i l'autoliquidació corresponent?, açò és el que demanem.  
 
 El Sr. Requena Muñoz assenyalant que val se't facilitarà. 
 
 8.13.- PREC Nº 1 DEL GRUPO MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
  

A/A:Joan Caries Pérez com Alcalde/President de l'Ajuntament de Canals

El mes de setembre del 2015 aquest regidor i per registre d'entrada va presentar la

instancia que adjuntem a aquest escrit, fa més de 6 mesos d'aquesta. En darrers

plenaris i aquest mateix regidor ja va fer referencia a aquesta e inclús en algún d'ells

l'alcalde va dir que es contestaría.

Cree que han tingut més temps del necessari per pensar que fer en aquesta, la

normativa diu que hi ha un termini de 15 dies per a la resposta de les mateixes pues

aquest s'ha vist superat en més de 165 dies.

Per tot l'exposat li preguntem a vosté:

1. ¿Hi ha algún problema amb aquest escrit?
2. ¿Pensa l'alcalde o el regidor en qui delegue respondre al mateix? En cas de que

no siga així es molt fácil, ens ho diu, i ja esta.
3. El passat plenari es va presentar en “bombo y platillos" la proposta del regidor

18, si aquesta mateixa qüestió la presenta un veí respondran en els 8 dies que

es van proposar, si es així demá mateixa la tindran per registre d'entrada

novament.
Canals, a 31de mar^ del 2016

Antonio Pérez García



 
 
 

50 / 53 

 
 
 El Sr. Alcalde manifestant que ho intentarem el més aviat possible. 
 
 8.14.- PREC Nº 2 DEL GRUPO MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
 

 

PREC 1 - ATENCIÓ CIUTADANA I AGENDA PÚBLICA

Vam fer una petició en el passat Pie, fa dos mesos, i volem insistir en ella perqué és
una cosa molt senzilla i barata -gratuita, de fet-. Demanem, ja que creiem que és útil
tant per a l'intercanvi amb els grups municipals de l'oposició com de la própia
ciutadania que els regidors i regidores de les corresponents árees facen públic el seu
horari de treball a l'Ajuntament, l'horari en qué se'ls pot localitzar: és a dir, quines són
les tasques que tenen assignades, les árees en qué treballen i en quin horari se’ls
pot trobar a l 'Ajuntament. Respecte a l’horari ens agradaría que es plantejara la
possibilitat de tindre algún moment d’atenció durant la vesprada, potser una vegada
a la setmana, una vegada cada dues setmanes, com es considere, per donar eixa
possibilitat a les persones que treballen pels matins.
A més d'agó, volem demanar que es faga pública l’agenda de treball i reunions deis
regidors i regidores i de l'alcalde, per tal de ser conscients de amb qui es reuneixen i
en qué están treballant els nostres governants.
Són dues demandes senzilles: publicació de l'horari de localització a l'Ajuntament i
de l'agenda de treball i reunions. I dins de la primera estudiar la possibilitat d'un
temps d'atenció de vesprada. Grácies.

Vicent Tornero Carla Aparici
ais

PREC 2 - DEBATS SOBRE EL ROBLE QUE VOLEM

Després d’un temps de treball a l'Ajuntament ens hem adonat que la tasca que ací es
fa no és la que nosaltres esperávem; suposem que a molts de vosaltres quan vau
entrar també vos passaria. Tenim la sensació que sempre estem parlant de
qüestions concretes, tenint debats més de carácter técnic o de gestió que realment
polític. I quan dic polític cm rcforisc do prosa real de decisions, més profunda, amb
més calat, i no sobre, per exemple, si posem dues papereres ací i tres alia. Creiem
que fan falta debats més de fons, més pausats. Nosaltres, a Reiniciem, així com en
més plataformes de qué hem participat, estem acostumades a tindre debats llargs, a
dedicar hores, a intercanviar impressions, i ens ha sorprés que la dinámica política
de treball en la corporació no vaja també en aquesta línia.
És cert que el reglament és tancat, que hi ha protocols molts marcats que dificulten,
de vegades, fer les coses com ens agradaría. Poro hi ha margo, dins deis órgans
oficiáis i fora d'ells. I creiem que cal aprofitar aquest marge i treballar en aquesta
línia: parlar d'allé realment important, tindre debats d’alló que volem a llarg termini.
Actuacions concretes inconnexes entre elles sense cap aposta ni model de fons per
penjar medalles cara a les eleccions de 2019 no són el que el poblé necessita.

Necessitem debats respecte al poblé quo volom, la fosta que volem, l'educació que
volem, l'oci per ais nostres joves que volem, els programes d'atenció per a la tercera
edat que volem. En aquest sentit, volem proposar que es busquen moments per
tindre aquests debats i anar introduint també en ells, progressivament, mecanismes
de participado ciutadana. Eixos debats i eixa construcció col-lectiva és el que al
nostre grup, a Reiniciem, el va motivar per prosontar-sc a los eleccions i ara, ja més
conscients que en aquell moment del funcionament en la práctica de l'Ajuntament en
la seua vessant política, creiem que canviar-lo i, en aquest sentit, fem aquesta
petició. Grácies.

Vicent Tornero
Reiniciem Canals

Carla Aparici
Rein ‘

_
t
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 8.15.- PREC Nº 3 DEL GRUPO MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 
 

 
 
 El Sr. Alcalde manifestant que iniciarem el tràmit i farem primer el inventari. 
 
 8.16.- PREC Nº 4 DEL GRUPO MUNICIPAL REINICIEM CANALS. 

 
 
 
 8.17.- PREC Nº 5 DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR. 

PREC 3 - SÍMBOLS FEIXISTES

Volíem recordar a la regidora de Cultura, Fira i Festes així com a la resta de l 'equip
de govern que la qüestió deis símbols feixistes al Casino va quedar pendent de
solucionar-se. En aquell moment es va donar una resposta per part de l 'equip de
govern molt pobra per no dir covarda excusant la manca de temps pero és un debat
que segueix pendent de solució i volem recordar-ho ara, amb temps, per evitar
excuses más endavant. A más, l'esmena a la totalitat que vau presentar a la nostra
moció incloía -l'únic aspecte que conservava de la nostra- un registre deis símbols
feixistes del poblé i la seua retirada i no som conscients que s'haja iniciat . Demanem
que, en haver novetats al respecte, ens les feu saber. Grácies.

Carla Aparici
Reiniciem Canals

Vicent Tornero
ReinicieorCénals

PREC 4 - REGIDOR 18IGÉNERE

Respecte o le creació de le figure «Regidor 18» je vem fcr le veloreció corrosponont
el pesset Ríe, que es pot veure el vídeo del Ríe i també e le nostre web tenim totes
les preguntes, precs i mocions que presentem i podeu consulter ell¿> que vem dir. No
obstent, voldríem efegir ere elgune cose. Rer fer une veloreció de le utilitet i
limitecions de le figure, que considerem, com je vem dir, que té espectes positius,
volem deixer pesser diversos Rlens i veure com le gent respon.
Paró sí que h¡ he une cose que no ens egrede i creiem que pot juger negetivement
en le proposte. Tots i totes sebom que le perticipeció politice por pert do le ciutedenie
és complicede peró si hem llegit el mínim sobre feminisme sebem que le perticipeció
politice femenine ho és molt més. Rer tent, creiem que el nom donet e le figure
«Regidor 18» no fie estat gens encertet. Necessitern també que se'ns apella
diroctemont. Alió que no s'epel le, que no s'enomcne, no oxistoix i, si je és importent
fer-ho en quelsevol especte de le politice encere ho és més si d'une inicietive de
perticipeció ciutedene es trecte. Creiem que és un error que s'he de corregir.
Aprofitent a<gó tornem e demener que es tinge més en compte le correcció de
género, perqué hi he més exemples en equoste línie. Por oxemplo, un certoll que
poseve essocieció de comercients i empreseris de Oenels. I de subleme: emb els
emprenedors locels. S'han de trober fórmules que, sense cerreger el llenguatge,
siguen inclusives i és trebell d'une institució públice fer-ho. Recordeu que emb cede
ecció eduquem i un Ajuntement té une responsabilitet importent respecte egó: s'he
de plentejer qué esté trensmetent, de forme conscient o inconscient, voluntérie o
involuntérie. Demenem, per tent, de nou, que pereu més etenció e equest especte i
que, especislment, ho corregiu en l'ectuel figure de «el regidor 18». Grécies.

Vicent Tornero Carie Aparici
Reiniciem Canals
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 El Sr. Sanchez Aguado (del Grup Municipal Compromis) manifesta que quan se’n van, se’n 
van. Presenten la seua renúncia i s'accepta. Jo no tinc les raons ni oculte res. Les raons son les que 
consten en el seu escrit de renuncia. 
 
 8.18.- PREC Nº 6 DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR. 

 
 

A/A. Joan Caries Pérez com Alcalde/ President del Ajuntament de Canals.

A finá is de I 'any passat els voluntaris de Protecció Civil van decidir,
unilateralment, marxar-se de Canals i van ll iurar les claus del Nissan Terrano II i
les claus del local que ocupaven sú pose. Preguntat al Regidor de Seguretat
Ciutadana, respon que ha sigut una decisió d'ells l 'abandonar la població de Canals.

Pero des del Parti t Popular, volem que se' ns detalle mes els motius pels
quals s'ha produít aquesta renuncia ha seguir amb la ubicació a Canals d 'aquest
volunta riat.

Peí que:

PREGUEM a ( 'Alcalde i al Regidor de Seguretat Ciutadana, que juntament amb
alguns membres de l 'oposició, propicie una reunió explicativa amb els components
de Protecció Civil que hi havia a Canals, dones l 'explicació donada a final de I'any
pasat no ens satisfá.

Representant del Crup Popular
Andrés Carull Blasco

.o ©

El passat dia Í O de marf es va celebrar a l'Avinguda Vicent Ferr i
I'aniversa ri d'un comer?. Aprofi tem per recolzar a este local i a tots els
comerlos en general, ja que es tracta d’una part important de la nostra
economía local.

En aquesta inauguració hi havia molta gent que ens van fer preguntes i
comentar is, sobretot demanant els t rá mits necessar is per a fer alguna
cosa semblant al seu comer?, peí* cxcmplc, fent referencia a 1'ocLipació
de vía pú blica, seguretat, e tc.

Per desgracia, durant la celebració van passar alguns moments que
consideren! peri l iosos per a les joves que actuaven fent acrobácies,
penjant d'uncs teles l l igades a un baleó sense mesures de seguretat.

Cal t indre en compte que una les pr ior i ta ts sempre ha de ser evi tar el
per i l l, a ixí com ofer i r la máxima seguretat ciutadana do tots el veíns i
veines.

Tenint en compte Ies demandes rebudes, sol - l ic i tem copia deis
informes técnics que s'han real i t'zat per a este esdeveniment.

I per tal de general i tzar este fet concret, s i encara no esta const i tuít,
preguem que s'elabore un dossier o un escr i t sobre tot al ió necessar i
per a celebrar este t ipus d'actes i fer-los arr ibar ais diferents comerlos.
Així, evi tareni que es repet isquen estos fets per i l losos.

^

Fernando Giménez
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El Sr. Alcalde manifestant que si algun comerç té iniciativa per fer algun acte ho té que 

demanar, com supose que ho farien este persones, i es te que estudiar. 
 
I no havent més asumptes que tractar, la Presidència procedeix a alçar la sessió essent les 

vint-i-tres hores i quaranta-vuit minuts del dia trenta-u de març de dos mil setze. 
 
L’ Alcalde            El Secretari 

 
 
 
 
-Joan Carles Peréz Pastor-      -José Mª Trulll Ahuir- 
 




